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RÅDMANNENS FORSLAG TIL INNSTILLING: 
Utkast til kommuneplanens samfunnsdel for Rømskog kommune for tidsrommet 2015 – 2027 
godkjennes i henhold til Pbl, § 11-15 Vedtak av kommuneplan. 
 
UTVALGETS INNSTILLING: 
Samfunnsdelen utsettes. 
 
Behandling/vedtak i Utvalg for Utvikling og Planutvalg - 
05.11.2015 
 
Behandling: 
Det fremmes forslag fra Senterpartiet at samfunnsdelen utsettes.  
Enstemmig vedtatt.  
 
UTVALGETS INNSTILLING: 
Samfunnsdelen utsettes. 
 
Behandling/vedtak i Kommunestyret - 05.11.2015 
 
BEHANDLING: 
Enstemmig vedtatt. 
 
KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 
Samfunnsdelen utsettes. 
 
 
SAKENS FAKTA: 
Planutvalget behandlet ovennevnte sak i møte 3. september d.å. og fattet slikt enstemmig 
vedtak: 
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«Utkast til kommuneplanens samfunnsdel for Rømskog kommune for tidsrommet 2015 – 
2027 utsettes til arealdelen foreligger, slik at disse kan samkjøres på best mulig vis.» 
 
Nå fremmes forslag til behandling av mottatte innspill til arealdelen og rådmannen fremmer 
saken på nytt for Planutvalget. 
 
Bakgrunn: 
Utarbeidelse av kommuneplanens samfunnsdel er utført i samarbeid med Marker og Aremark 
kommuner.  Kommunestyret vedtok planprogram for revisjon av kommuneplanen i møte 11. 
september 2014, sak 27/14.  Utkast til kommuneplanens samfunnsdel ble i Planutvalget 
22.1.15 vedtatt lagt ut til offentlig ettersyn i 6 uker med frist for uttalelser satt til 1.5.15. 
 
Utkastet til samfunnsdel har vært presentert for politikerne og i et møte med ungdom, og det 
har vært avholdt et folkemøte der det ble orientert om kommuneplanrevisjonen.  Det har 
kommet inn uttalelser fra følgende instanser:  
 
Østfoldhelsa, Østfold fylkeskommune, Fylkesmannen i Østfold, Eda kommun, Årjängs 
kommun, Rømskog Senterparti, Rømskog Arbeiderparti og Barnerepresentanten i Rømskog 
kommune. 
 
De nevnte uttalelsene er kommentert i den vedlagte oversikten av planlegger Erik Vitanza 
som også har utarbeidet utkastet til ny samfunnsdel for kommuneplanen.  
 
Kommuneplanens samfunnsdel skal ifølge Pbl. 11-2 ta stilling til langsiktige utfordringer, mål 
og strategier for kommunesamfunnet som helhet og kommunen som organisasjon.  Den skal 
gi retningslinjer for hvordan kommunens egne mål og strategier skal gjennomføres i den 
kommunale virksomheten og ved medvirkning fra andre offentlige myndigheter og private 
interessenter. 
 
VURDERING: 
Planutkastet er delt inn i følgende 6 kapitler: 
 
1. Befolkningsgrunnlag, kompetanse, næringsutvikling og attraktivitet. 
2. Kulturliv, tjenestetilbud, by og tettstedsutvikling. 
3. Samferdsel, transport og infrastruktur. 
4. Oppvekst, levekår og folkehelse. 
5. Bærekraftig utvikling. 
6. Arealstrategi. 

 
Utkastet til samfunnsdel er lagt opp slik at planen definerer overordnede mål for 
samfunnsutviklingen.  Den tar opp tema som er viktige for å oppnå de definerte overordnede 
målene og drøfter temaene ut fra tre ståsteder.   
 
1. Hva skal vi gjøre?  
2. Hvorfor gjør vi det? 
3. Hvordan gjør vi det? 

 
Når planen leses er det viktig å være oppmerksom på at at den ikke kan si noe om alle 
kommunens virksomhetsområder, men omtaler kommunens spesifikke utfordringer på 
nærmere definerte områder. 
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Planen definerer følgende overordnede mål for samfunnsutviklingen i Rømskog: 
 

1. Vi vil ha fornøyde innbyggere, og da snakker vi om alle grupper og lag av 
befolkningen. 

2. Vi vil opprettholde vårt lokalsamfunn uavhengig av hvordan kommunen er organisert 
i framtida. 

3. Vi vil utnytte potensialet for gode tjenester som ligger i at Rømskog er en liten og 
oversiktlig kommune. 

 
Rådmannen minner om at de prioriteringer som det legges opp til i kommuneplanens 
samfunnsdel også skal være styrende for de disposisjoner som gjøres i kommuneplanens 
arealdel.    
 
Utkastet til kommuneplanens samfunnsdel kan sammenfattes slik når det gjelder dokumentets 
innhold og hvordan de mottatte uttalelsene er behandlet i planen: 
 
Uttalelser fra Fylkesmannen i Østfold, Østfoldhelsa, Østfold fylkeskommune, Eda 
kommun og Årjängs kommun 
Ingen endring i planutkastet etter høringen. 
 
Rømskog Arbeiderparti 
Merknadene fra Rømskog Arbeiderparti er innarbeidet i utkastet til samfunnsdel.  Dette 
gjelder spesielt avsnittene næring, kollektivtrafikk, bebyggelsesstruktur og arealstrategi. 
 
Rømskog Senterparti 
Merknadene i forhold til integrering og viktigheten av å styrke tilbudet til unge i 
aldersgruppen 13 – 20 år er innarbeidet i planutkastet.  Omtalen av kollektivkonseptet «Taxi 
for buss» er presisert i planutkastet slik at kommunen skal kunne bidra til synliggjøring og 
videreutvikling av tilbudet.  Partiets presisering til kapitlet Folkehelse er inntatt i planutkastet.  
Det samme gjelder merknadene om et godt oppveksttilbud. 
 
Under avsnittet Fritidsbebyggelse påpekes det at nye områder for hyttebygging må vurderes i 
forhold til etterspørsel og konsekvenser for kommunens tjenestetilbud.  Dette er inntatt i 
planutkastet. 
 
Rømskog kommunes barnerepresentant  (Jfr. Pbl.) 
Kommentarene til barnerepresentanten er innarbeidet i planutkastet. 
 
Andre kommentater til planutkastet 
Befolkningsgrunnlag. 
Befolkningsgrunnlaget må sikres for å oppnå målene i planen.  Befolkningsprognosen viser at 
befolkningen antas å synke fra 667 innb. i 2015 til 481 i 2040.  Rømskog ønsker 
befolkningsvekst, og vil arbeide for å oppnå dette ved å utvikle unike botilbud, gode 
offentlige rom for sosialt samvær samt bidra til næringsutvikling og markedsføring av 
kommunen. 
 
Boattraktivitet. 
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Kommuneplanens samfunnsdel har som målsetting at det må bli en større variasjon i 
boligtilbudet i kommunen.  Dette gjelder spesielt i kommunesenteret der kommunalt oppkjøp 
av areal til tomteformål foreslås som et strategisk tiltak for å oppnå ovennevnte målsetting. 
 
Det foreslås lagt opp til en kompakt bebygglsesstruktur i kommunesenteret med en definert 
langsiktig grense for tettbebyggelsen.  Avsnittet inneholder også en nærmere beskrivelse av et 
ønske om å finne fram til nye tomtearealer tilknyttet vassdraget der det kan bygges boliger av 
høy arkitektonisk kvalitet innenfor nevnte definerte grense for tettbebyggelse i kommunen.  
Det foreslås dessuten utviklet bokonsepter tilpasset unge og enslige eldre.  Bygging av boliger 
i «klyngetun» ønskes også vurdert i planperioden. 
 
Næringsutvikling. 
Hovedandelen av sysselsatte i Rømskog er knyttet til offentlig administrasjon.  For å fremme 
et mer variert næringsliv foreslås det i planutkastet at kommunen i planperioden arbeider for å 
få etablert en møteplass for næringsdrivende, for eksempel et kontorfellesskap. Det foreslås 
også at kommunen i planperioden bidrar til å videreutvikle hotellet gjennom blant annet 
markedsføring og tilrettelegging for opplevelsesturisme. 
 
Kommuneplanprosessen tar også sikte på å avklare hvilke områder i kommunen som kan 
settes av til hytteområder, og hvilke områder som bør skjermes i forhold til slik 
arealanvendelse.  Slike avklaringer har blant annet betydning som tilleggsnæring til skog 
landbruk i kommunen. 
 
Tjenestetilbud 
Det legges som en målsetting å utvikle videre det administrative samarbeidet med Aremark, 
Marker og Aurskog Høland.  Det foreslås vurdert samlokalisering med annen kommunal eller 
privat virksomhet dersom det i planperioden skulle bli aktuelt med nyetablering eller flytting 
av kommunale eller private tjenestetilbud.  For eksempel samlokalisering av eldresenter, 
bibliotek og butikk.  Dette vil igjen være en føring for utformingen av kommuneplanens 
arealdel. 
 
Områdeplan for Rømskog bygdesenter 
Det foreslås utarbeidet en områdeplan for Rømskog bygdesenter.  En slik plan skal blant 
annet bidra til et tydligere trafikkmønster i området ved kommunehuset, skolen og kafeen.  
Det er ønske om å få etablert et torg i området som kan innarbeides i planen. 
 
Internett 
Det foreslås at kommunen arbeider for å få bedret infrastrukturen for bredband/internett i hele 
kommunen.  Det utføres for tiden en statuskartlegging av dekningen, og det skal utarbeides en 
rapport som skal gi anbefalinger om nødvendig oppgradering av nevnte infrastruktur. 
 
Strøm 
Det foreslås at kommunen utarbeider retningslinjer for småskala strømproduksjon ved 
vindkraft.  Dette kan gjøres i kommuneplanens arealdel. 
 
Kap. 4 Oppvekst, levekår og folkehelse 
I oppsummeringen til dette kapitlet i planutkastet foreslås det tiltak som tar sikte på å senke 
terskelen for deltakelse i samfunnet, utjevne helseforskjeller og bidra til bedre  helse hos 
kommunens innbyggere samt bedre mulighet for eldre til å bo hjemme lenger. 
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Kap. 5 Bærekraftig utvikling 
Sosial bærekraft vil være Rømskogs største utfordring i planperioden.  Synkende folketall 
kombinert med aldrende befolkning gir kommunen store utfordringer med hensyn til å 
opprettholde et godt tjenestetilbud på alle områder.  Det foreslås at kommunen endrer strategi 
i forhold til bosettingsmønster slik at det i planperioden legges mer vekt på å utvikle et 
levende bygdesenter.  Dette krever blant annet en mer kompakt bebyggelsesstruktur.  For å få 
til dette må nevnte strategi nedfelles i kommuneplanens arealdel. 
 
Kap. 6 Arealstrategi 
Målene fra kommuneplanens samfunnsdel foreslås å være styrende for utformingen av 
arealdelen.  Dette kan oppsummeres slik: 
 

1. Det innarbeides i arealdelen arealmessige føringer som bidrar til utvikling av et godt 
og levende lokalsenter med attraktive boliger og godt servicetilbud. 

 
2. Hovedstrategi i planperioden vil være tettstedsutvikling, men fortsatt åpent for spredt 

boligbygging som er nærmere definert i arealdelen og i Fylkesplan for Østfold. 
 

3. Det ønskes i arealdelen lagt til rette for bebyggelse mot vassdrag innen nærmere 
definerte områder. 

 
4. Områder med god kapasitet med hensyn til vann og avløp og tilgang til gang og 

sykkelveinett prioriteres som byggeområder. 
 
Arealstrategien er for øvrig omtalt i kap. 6 og foreslås å være veiledende for utarbeidelsen av 
kommuneplanens arealdel. 
 
Fritidsbebyggelse 

1. Nye hytteområder avgrenses til den nordlige delen av Rømsjøen. 
2. Boligområder og hytteområder holdes atskilt. 
3. Planlegging og utbygging av nye hytteområder skal til en hver tid balanseres i forhold 

til etterspørsel og avveies mot mulige negative konsekvenser for kommunens 
tjenestetilbud. 

 
Dette er et utdrag av de prioriteringer som det legges opp til i kommuneplanens samfunnsdel 
på de områdene som er definert i foran nevnte 6 kapitler.  Det er lagt opp til at denne 
kommuneplanen skal være uavhengig av valg av utviklingsretning i den pågående 
kommunereformprosessen.  Kommuneplanens samfunnsdel legger vekt på utviklingen av 
Rømskog som lokalsamfunn, og drøfter i mindre grad kommunens organisasjonsform.  
Planen kan fungere som en kommunedelplan dersom Rømskog skulle komme til å inngå i en 
større kommuneenhet. 
 
Når det gjelder behandlingen av kommuneplanen (samfunnsdel og arealdel) skal 
kommuneplanen ifølge Pbl. § 11-15 vedtas av kommunestyret.  Planen skal kunngjøres og 
gjøres tilgjengelig på elektroniske medier.  Det vil konkret si at kommunestyrets vedtak skal 
kunngjøres i Indre Akershus Blad og legges ut på kommunens hjemmeside med elektronisk 
link til selve planen.  Et eksemplar av planen skal sendes til Kommunal og 
moderniseringsdepartementet, Fylkesmannen i Østfold, Østfold fylkeskommune og berørte 
statlige myndigheter.   
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Kommunestyrets vedtak om kommuneplan kan ikke påklages.  Kommuneplanens 
samfunnsdel skal ifølge Pbl, § 11-3 legges til grunn for kommunens egen virksomhet og for 
statens og regionale myndigheters virksomhet i kommunen. 
 
KONKLUSJON: 
På bakgrunn av foranstående foreslår rådmannen at utkast til kommuneplanens samfunnsdel 
for Rømskog kommune for tidsrommet 2015 – 2027 godkjennes i henhold til Pbl, § 11-15 
Vedtak av kommuneplan. 
 
 
 
VEDLEGG:  

1. Utkast til kommuneplan for Rømskog – samfunnsdelen. 
2. Oversikt – kommentarer til mottatte uttalelser etter høringsrunder for samfunnsdelen. 
3. Høringsuttalelser etter høringsrunden for kommuneplanens samfunnsdel. 
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RØMSKOG KOMMUNE 
Utvikling 

Arkiv:  141 
Saksbehandler: Steinar Kløverød 
Dato:  20.10.2015 
Saksmappe:  15/30 
 

 
 
NY KOMMUNEPLAN - AREALDEL.  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
18/15 Utvalg for Utvikling og Planutvalg 05.11.2015 
3/16 Utvalg for Utvikling og Planutvalg 27.01.2016 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK: 
Følgende vurdering av arealinnspillene legges til grunn for det videre arbeidet med 
kommuneplanrevisjonen: 
 
Planutvalget ønsker å ta innspill nr. 1 til følge.  Dette legges inn i forslag til rullert 
arealdelskart. 
 
Planutvalget tar ikke innspill nr. 2 til følge. Dette avvises, og begrunnelse fremgår av 
rådmannens gjennomgang, som utvalget slutter seg til.  
 
Planutvalget ønsker å få vurdert nytt område …. nærmere, med forslag til formål …..  
Rådmannen bes utrede dette for fremleggelse på neste planutvalgsmøte. 
 
UVALGETS VEDTAK: 
Arealdelen utsettes til samfunnsdelen er vedtatt.   
 
Behandling/vedtak i Utvalg for Utvikling og Planutvalg - 
05.11.2015 
 
Behandling: 
Arbeiderpartiet fremmer forslag om å utsette arealdelen til samfunnsdelen er vedtatt.  
Enstemmig vedtatt. 
 
UVALGETS VEDTAK: 
Arealdelen utsettes til samfunnsdelen er vedtatt.   
 
 
SAKENS FAKTA: 
Bakgrunn: 
Føringer for arealdisponering i forslaget til kommuneplanens samfunnsdel: 
I forslaget til utarbeidelse av samfunnsdelen i kommuneplanen er det listet opp følgende 
hovedprinsipper for arealforvaltning og aktivitet knyttet til anvendelse av arealer i Rømskog 
kommune: 
 

1. Det innarbeides i arealdelen arealmessige føringer som bidrar til utvikling av et godt 
og levende lokalsenter med attraktive boliger og godt servicetilbud. 
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2. Hovedstrategi i planperioden vil være tettstedsutvikling, men fortsatt åpent for spredt 
boligbygging som er nærmere definert i arealdelen og i Fylkesplan for Østfold. 

 
3. Det ønskes i arealdelen lagt til rette for bebyggelse mot vassdrag innen nærmere 

definerte områder. 
 

4. Områder med god kapasitet med hensyn til vann og avløp og tilgang til gang og 
sykkelveinett prioriteres som byggeområder. 

 
Arealstrategien er for øvrig omtalt i kap. 6 og foreslås å være veiledende for utarbeidelsen av 
kommuneplanens arealdel. 
 
 
Fritidsbebyggelse 

1. Nye hytteområder avgrenses til den nordlige delen av Rømsjøen. 
2. Boligområder og hytteområder holdes atskilt. 
3. Planlegging og utbygging av nye hytteområder skal til en hver tid balanseres i forhold 

til etterspørsel og avveies mot mulige negative konsekvenser for kommunens 
tjenestetilbud. 

 
Det har i høringsperioden for kommuneplanens arealdel kommet inn innspill som vedlegges 
til orientering.  I rådmannens vurdering av innspillene vil arbeidsmetodikken være å sette 
nevnte innspill opp mot de ovennevnte føringene for arealforvaltning i kommuneplanens 
samfunnsdel. 
 
Innhold – kommuneplanens arealdel:  
Den skal inneholde: 

1. Planbeskrivelse 
2. Planbestemmelser – utfyllende bestemmelser 
3. Konsekvensutredning av arealinnspill-arealformål 
4. Arealplankart 

 
VURDERING: 
Rådmannen vurderer enkeltinnspillene i forhold til de foreslåtte føringene for 
arealdisponering i kommuneplanens samfunnsdel.  Dette gjelder både innspill fra grunneiere 
og kommunale planer for arealanvendelse og utvikling i Rømskog.  Følgende innspill 
foreligger fra 2 grunneiere: 
 
Nils Nilssen, gnr. 67, bnr. 46. 
Nils Nilssen er grunneier ved Vortungen.  Det er pt. utarbeidet og godkjent en reguleringsplan 
for 5 hyttetomter i det aktuelle området.  Han ønsker med sitt innspill å få mulighet for å legge 
ut flere hyttetomter for salg på eiendommen. 
 
Kommentar 
Rådmannen foreslår at det i forbindelse med revisjonen av kommuneplanens arealdel åpnes 
opp for dette.  Området er allerede i gjeldende kommuneplan avsatt til område for 
fritidsboliger.   
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Antall tomter og arealets omfang må fastsettes nærmere i forhold til inngått avtale med øvrige 
grunneiere i området og i samråd med grunneier.  Gjeldende reguleringsplan for området må 
revideres i forhold til dette. 
 
Anders Stang, gnr. 65, bnr. 1, 79/1, 2. 
Han ønsker å omdisponere et areal på 275 dekar på sin eiendom beliggende i nordvestre 
hjørne av Flaten-Trosterud Skog, jfr. Vedlagte kart.  Områdets beskaffenhet og fortrinn er 
nærmere beskrevet i hans innspill som er merket som vedlegg 2.   
 
Kommentar 
I forslaget til kommuneplanens samfunnsdel er det som en arealmessig føring lagt opp til at 
nye hytteområder skal avgrenses til den nordlige delen av Rømsjøen.  Det aktuelle området 
ligger i søndre del av Rømsjøen. 
 
På bakgrunn av dette foreslår rådmannen at innspillet avvises ved denne rulleringen av 
kommuneplanens arealdel. 
 
 
Andre føringer: 
Hovedstrategi – tettstedsutvikling 
Hovedstrategien ved denne rulleringen av kommuneplanens arealdel er tettstedsutvikling med 
oppgradering av kommunetoppen som møteplass og bygdesenter.  Kommunetoppen og 
området rundt skal i regionalt perspektiv ha status som områdesenter.  Dette betyr blant annet 
at det skal avsettes en langsiktig grense for det som skal være 
kommunesenteret/områdesenteret i Rømskog.  Dette er imidlertid ikke helt uproblematisk 
fordi Rømskog kan sies å ha flere tyngdepunkter når det gjelder bebyggelsesstruktur. 
 
Et områdesenter skal håndteres med de føringer som finnes i fylkesplanen mot 2050.  En 
vesentlig del av nevnte strategi vil være å videreutvikle boligtilbudet i området. 
 
 
Konsekvensutredning og ROS analyser av foreslåtte tiltak 
Rådmannen foreslår at gjenværende arealinnspill etter planutvalgets “siling” av de mottatte 
innspillene og eventuelle andre innspill som kommer i løpet av planprosessen 
konsekvensutredes på oversiktsplannivå. 
 
Arealanvendelse i Rømskog – prioriterte tiltak og prosjekter: 
Sentrumsavgrensning 
I fylkesplanen mot 2050 er Rømskog kommune anmodet om å innarbeide en avgrensning av 
kommunesenteret (tettstedsavgrensning) i kommuneplankartet.  Jfr. tidligere kommentarer.  
 
Kommentar 
Rådmannen foreslår at ovennevnte tettstedsavgrensning innarbeides i det reviderte 
kommuneplankartet.  Det samme gjelder arealformål i gjeldende kommuneplan som ikke 
endres ved revisjonen av den. 
 
 
 
Vedlegg: 
Arealinnspill fra Nils Nilssen 
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Arealinnspill fra Anders Stang 
Kartfesting av arealinnspill 
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SØKNAD OM KJØRING PÅ ISLAGT VANN  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
4/16 Utvalg for Utvikling og Planutvalg 27.01.2016 
/ Formannskapet  
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK: 
Det gis ikke tillatelse til den omsøkte kjøring på Bunesvika og Strandsetertjern fordi 
Rømskog kommune ikke har hjemmel til å gi slik tillatelse. 
 
 
SAKENS FAKTA: 
 
Bakgrunn: 
Rømskog kommune har mottatt søknad fra daglig leder i X-team Jan Atle Gjemble på vegne 
av Rømskog Motorsport og X-team der det søkes om å kjøre motoriserte kjøretøy; ATV, 
cross og go-cart på Bunesvika og Strandsetertjern. 
 
De skriver i søknaden at all kjøring vil rette seg etter motorsportforskriften og vil være sikret 
gjennom Motorsportforbundet. Godkjent kursholder og aktivitetsleder vil være tilstede til 
enhver tid. En del av denne kjøringen vil omfatte og være tilrettelagt for ungdommer med 
spesielle behov og kjøringen vil forgå på dagtid. 
 
Det er inngått skriftlig avtale med grunneier for kjøring på omsøkte steder. 
 
Forskrift for bruk av motorkjøretøyer i utmark og på islagte vassdrag regulerer omsøkt 
kjøring. Etter § 6 i forskriften kan kommunen i unntakstilfelle gi tillatelse til kjøring utover 
det som er tillatt etter loven. 
 
Følgende betingelse må være oppfylt for at tillatelse skal kunne gis: 

1. Søkeren må påvise et særlig behov 
2. Behovet må ikke knytte seg til turkjøring 
3. Behovet må ikke kunne dekkes på annen måte 
4. Behovet må vurderes mot mulige skader og ulemper ut fra målet om å redusere 

motorferdselen til et minimum 
 
I rundskriv T-1/96 er lovverket utdypet og det er gitt nærmere bestemmelser vedrørende 
kjøring med motorkjøretøyer i utmark og på islagte vann. 
 
 
Relevante bestemmelser: 

1. Lov om motorferdsel i utmark og vassdrag av 10.juni 1977 nr. 82 med Rundskriv T-
1/96 

2. Forskrift for bruk av motorkjøretøyer i utmark og på islagte vassdrag. 
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Økonomiske forhold: 
Ingen for Rømskog kommune. 
 
 
VURDERING: 
Kommunen kan etter § 6 i forskriften til motorferdselloven gi tillatelse til kjøring i utmark og 
på islagte vann når det kan påvises et særlig behov for dette. Det skal i utgangspunktet stilles 
strenge krav vedrørende begrepet «særlige behov» for ikke å uthule lovverket. Tilrettelegging 
av aktiviteter for ungdom med spesielle behov er et godt formål, men i forhold til § 6 i 
motorferdselforskriften, mener en dette må betraktes som fornøyelseskjøring, slik at dette ikke 
vil være et «særlig behov» for å kunne gi tillatelse til det etter loven. Omsøkt kjøring kan like 
gjerne foregå på godkjente baner. 
 
Forskriften gir imidlertid kommunen hjemmel til å gi tillatelse til begrensede 
motorsportsarrangementer i idrettslig regi. Noe som har blitt gitt tidligere og som kan være 
aktuelt ved en senere anledning. Selv om kjøring i forhold til denne søknaden vil foregå etter 
motorsportforskriftens retningslinjer, er en av den oppfatning at omsøkt kjøring ikke er 
hjemlet i forskriften.  
 
Det ene omsøkte området; Strandsetertjern  ligger i tilknytning til regulert område for 
motorsport ved Karsby. En anbefaler at Rømskog motorsport og X-team vurderer å utvide det 
planområdet til også å omfatte Strandsetertjern slik at kjøring der kan foregå på et regulert 
område til dette formålet område. 
 
KONKLUSJON: 
Rømskog kommune har ikke hjemmel til å gi tillatelse til omsøkt kjøring på Bunesvika og 
Strandsetertjern. 
 
 
UTSKRIFT SENDES:  

1. X-team v/ Jan Atle Gjemble 
2. Rømskog motorsport v/ Torkel Tørnby 
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Høringsuttalelse. Rømskog kommune.  Kommuneplanens 
samfunnsdel 2015-2026 
 
Vedlegg 
1 Høringsuttalelse. Aremark kommune - kommuneplanens samfunnsdel 2015-2026 
 
Hele sakens dokumenter kan ses her: 
http://www.romskog.kommune.no/kommuneplanens-samfunnsdel-hoering.5683142-
237489.html 
 


Bakgrunn for saken 


Rømskog kommune har i brev, datert 16.02.2015 oversendt forslag til Kommuneplanens 
samfunnsdel. Rømskog kommune har utarbeidet kommuneplanens samfunnsdel i samarbeid 
med Aremark og Marker, og planene har lik struktur. Felles generell vurdering av 
grensekommunens samfunnsdeler er gjort i sak om samfunnsdelen for Aremark kommune 
(vedlegg 1). Denne saken inneholder derfor kun det som er kommunespesifikt for Rømskog 
kommune.  
 


Fakta og Fylkesrådmannens vurdering 


Nedenunder gjøres en kommunespesifikk vurdering av samfunnsdelen ut i fra de 3 
hovedinnsatsområdene i fylkesplanen: 
 
Miljø  
Fylkesplanens delmål for miljø er klima og energi, vannkvalitet i vassdragene, biologisk 
mangfold, bærekraftig forbruk og jordvern og grønnstruktur. Klimaperspektivet har et 
hovedfokus i fylkesplanen. Økning av klimagassutslipp finner særlig sted innen 
transportsektoren. Utvikling av et mer areal- og transporteffektivt samfunn med høy 
arealutnyttelse, fortetting og transformasjon, er et viktig virkemiddel for å redusere 
klimautslippene, sammen med tiltak som satsing på kollektivtrafikk, utbygging av fjernvarme 
og lokale energiløsninger.  
 



http://www.romskog.kommune.no/kommuneplanens-samfunnsdel-hoering.5683142-237489.html
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Miljøutfordringene i Østfold i forhold til utslipp av klimagasser er knyttet til 
transportsektoren. Norge har forpliktet seg til å være klimanøytralt innen 2030. 50 % av 
utslippsreduksjonene skal tas lokalt i henhold til prinsippene i de nasjonale vedtakene. 
Fylkesplanen trekker opp areal- og transporteffektivitet, forsterking av tettstedsområdene 
som viktige virkemidler for å nå målene for levekår/folkehelse, miljø/klima og verdiskapning. 
 
 «Arealbruk er all transports mor», og ØFK mener det er nyttig at kommunen diskuterer 
langsiktig arealstrategi for en lengre tidshorisont enn selve planperioden.  
Kommunen har følgende mål som gjennom strategier og tiltak kan bidra i riktig retning for 
miljøet: 
- Kompakt bebyggelsesstruktur og gode gang- sykkelveier 
- Digitale løsninger for samkjøring og kollektivtrafikk 
- Satse på boliger med minimalt økologisk fotavtrykk som retter seg mot forbruksbevisste 


unge 
- Tilrettelegge for småskala vindkraft       
 
Et livskraftig sentrum vil redusere transportbehovet samtidig som det gir grunnlag for gode 
møtesteder, næringsutvikling og vil i større grad initiere videre utvikling. For vurdering av 
areal- og transporteffektivitet, se under overskriften «Arealstrategi». 
 
Fylkesrådmannen savner mål for vannmiljø og beskrivelse av kommunens innsats i forhold til 
Grensevassdraget. ØFK er vannregionmyndighet i vannregion Glomma, og ber kommunen 
vurdere å synliggjøre dette tema gjennom overordnet målsetting i samfunnsdelen eventuelt 
med hovedstrategier fra vannforvaltningsplanens tiltaksprogram. Tema bør så føres videre 
inn på kommunedelplannivå med mål og strategier ut i fra vannområdets tiltaksanalyse. 
 
Samfunnsdelen foreslår at det skal tilrettelegges for småskala vindkraft gjennom 
bestemmelser i arealdelen. Fylkesrådmannen mener dette kan være av interesse for flere 
kommuner, og viser til endringen i energilovforskriften, som trådte i kraft 1. januar 2015. 
Endringen innebærer at utbygging av vindkraftanlegg, med samlet installert effekt i et anlegg 
på inntil 1MW, kan behandles av kommunene etter PBL. Antall turbiner er begrenset til 5 
innenfor hvert prosjekt. Departementet har utarbeidet en veileder for slik behandling: 
https://www.regjeringen.no/globalassets/upload/oed/pdf_filer_2/veileder_for_kommunal_
behandling_av_mindre_vindkraftanlegg.pdf 
Fylkesrådmannen viser til de aktuelle tema/problemstillinger som veilederen trekker opp, og 
som kommunen bør ta stilling til på kommuneplannivå. Dette kan handle om både 
bestemmelser, formål, vurdering av lokalisering og forholdet til KU.   


 


Levekår og folkehelse 


Fylkesplanen beskriver utfordringer knyttet til befolkningsutviklingen, med kommende 
eldrebølge og voksende innvandrerbefolkning, samt utfordringer knyttet til omfang og type 
av boligbygging.  
 
Folkehelsearbeidet anses som tverrfaglig, tverrsektorielt og nivåovergripende. Arbeid innen 
kultur, undervisning, planlegging, samferdsel osv. er mao like viktig som arbeidet i selve 
helsesektoren. 



https://www.regjeringen.no/globalassets/upload/oed/pdf_filer_2/veileder_for_kommunal_behandling_av_mindre_vindkraftanlegg.pdf
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Sammen med lovgrunnlag for planarbeidet hadde det vært ønskelig med henvisning til de 
vedtatte regionale føringene. Vi minner om at alle de regionale planene angir føringer og 
anslår retninger som kommunen bør ta med i sitt arbeid, f.eks Regional plan for Folkehelse. 


Som analysegrunnlag og statistikk henvises det til vedlegg som er hentet fra Østfold Analyse, 
og til folkehelseutfordringer beskrevet i kommunens folkehelseplan. Denne bør legges ut på 
kommunens webside tilgjengelig for allmenheten. Dette vil kunne gi økt innsikt i 
innbyggernes behov og hvorfor de forskjellige mål, strategier og tiltak prioriteres. I 
kommunens ferske trafikksikkerhetsplan og folkehelseplan har kommunen lokale data som 
kunne bidra til en slik oversikt. 
 
 
Verdiskaping  
Fylkesplanens delmål for verdiskaping er næringsutvikling, kompetanseutvikling, levende 
bygder og infrastruktur. I fylkesplanen tydeliggjøres sammenhengen mellom tilrettelegging 
for gode bo- og fritidstilbud, innovative arbeidsplasser og gode etablerervilkår og muligheten 
for å tiltrekke seg personer med høy utdannelse.  
Næringsmessig er jord-/skogbruk og det offentlig de viktigste arbeidsplassene i Rømskog. 
Kommunen er avhengig av en aktiv næringspolitikk for å være attraktive for bosetting. 
Planen har et hovedfokus på lokale aktiviteter og muligheter i.f.t. næringsutvikling og 
verdiskaping, og mest relatert til skog-/jordbruk, opplevelser og tilrettelegging for pendling. 
Det er sannsynligvis naturlig sett i.f.t. beliggenhet, ressursgrunnlag og næringsstruktur. 
Viktige momenter som bredbånd, kontorfellesskap, styrking av sentrum er nevnt som 
konkrete virkemidler for å styrke næringsgrunnlaget i kommunene. I tillegg er reiseliv og 
arbeidet med Regionalpark Haldenkanalen og primærnæringene viktige satsninger i 
grensekommunene.  
 
Fylkesrådmannen vil trekke frem som positivt at merkevare, opplevelsesnæring og 
stedsutvikling er trukket frem som satsningsområder, i tillegg til primærnæringen. Disse 
satsningsområdene er viktige for å skape attraktive og robuste kommuner både for nye 
innflyttere, næringsetablering og tilreisende. 
 
 
Arealstrategi 
Arealstrategien er et sentralt virkemiddel i fylkesplanen for å nå mål innenfor alle 
samfunnsområder.  
 
Arealstrategien er et viktig verktøy for å nå mål for klima, folkehelse og verdiskaping, og 
dermed for å nå mange av kommunens mål. Samfunnsdelen tydeliggjør på en god måte 
sammenhengen mellom videreutvikling av bygdesenteret på «Kommunetoppen» til et 
områdesenter som gavner et levende lokalsamfunn med nyskapningsevne, verdiskapning, 
kulturelt mangfold, frivillig innsats og like muligheter for alle. Arealstrategien er et viktig 
virkemiddel for å redusere transportbehovet i tettstedene og muliggjør samtidig en 
boligutvikling som innbefatter ulike boligtypologier.  
 







Grovt sett skisserer kommunen et ønske om å videreutvikle bebyggelse rundt nordre del av 
Rømsjøen og nordover langs Rv 21, mot at resterende områder skjermes. Kommuneplanen 
signaliserer en sortering mellom ulike funksjoner med bygdeutvikling og boligfortetting ved 
kommunetoppen, og i forlengelse mot Myrvollbråten i nord og mot Sundtangen/Bøsand i 
sør. Området på Skjønhaug er vurdert som aktuelt for «bygde-tun og kollektivbruk av «øko-
landsby-karakter». Videre pekes det på behov for tiltak for å forskjønne «porten til 
Rømskog» samt at fremtidig industrisatsning lokaliseres nord for områdesenteret. 
Kommunen ønsker fritidsbebyggelse ved nordre del av Rømsjøen ned mot festivalplassen, og 
poengterer at denne bebyggelsen bør ligge adskilt fra boligområdene. Juridisk sett avklares 
fremtidige utbyggingsområder i arealdelen, men samfunnsdelen gir noen overordnede 
strategier.  
 
Fylkesrådmannen støtter en overordnet strategi som sier at kommunen kan tenke mer 
liberalt i avgrensede områder, og at disse områdene er de hvor det i dag allerede er 
bebyggelse og infrastruktur. Fylkesrådmannen mener det allikevel innenfor de områdene 
hvor utbygging tillates må tas hensyn til ulike verdier/kvaliteter. Dette for å sikre at den 
attraktiviteten kommunen ønsker å dra veksel på ikke forringes.  
 
Forholdet til fremtidig utvikling rundt Rømsjøen og kommunetoppen vil være en viktig 
diskusjon i arbeidet med arealdelen, og temaet egnet seg godt for utarbeiding av alternative 
fremtidsbilder som underlag for en endelig beslutning av omfang og lokalisering. 
I hht til Fylkesplanens retningslinjer for senterstruktur skal Rømskog kommune i hht pkt 
5.1.2 avgrense områdesenteret gjennom arealdelen eller reguleringsplan. I samfunnsdelen 
beskriver kommunene at de ser for seg å fastsette langsiktig grense i arealdelen. 
Fylkesrådmannen ønsker derfor en slik langsiktig strategi for Rømskog velkommen. 
 
Planlovens krav til samfunnsdel (PBL §11-2) innebærer at det rettes større fokus på helhetlig 
samfunnsplanlegging, hvor det er tydeliggjort at arealdelen skal være et virkemiddel for å nå 
samfunnspolitiske mål. Samfunnsdelen skal gi føringer og klare prioriteringer til arealdelen, 
bl a disponering av arealressursene som kan underbygge målene for ønsket 
samfunnsutvikling. Rømskog kommune har lykkes med å tydeliggjøre strategiene for en 
langsiktig arealbruk for å nå sine samfunnsmål. For å nå målene kommunen har satt seg 
innenfor de ulike samfunnsområder kan ikke Fylkesrådmannen anbefale at kommunen 
legger til rette for spredt utbygging i stort omfang. Arealstrategien i samfunnsdelen viser 
med tydelighet at det i første rekke er andre strategier enn spredt som treffer målene. 
Spredt utbygging vil i neste rekke også få konsekvenser for kommunens økonomi, med krav 
om barnehage, skoleskyss, hjemmetjenester, gang-sykkelveier, VA-løsninger mm. Trolig vil 
en utvikling av ulike boligtyper og en satsning på boligutvikling sentralt utløse en viss grad av 
intern flytting, som igjen vil frigjøre spredt beliggende boliger til de som måtte ønske seg til 
Rømskog for å bosette seg spredt. Fylkesrådmannen kan ikke anbefale at kommunen legger 
til rette for et så stort omfang av spredt boligbygging (12 enheter i planperioden) som er 
fastsatt i gjeldende kommuneplan. I arealdelen bør det jobbes med kriterier for lokalisering 
av spredt bebyggelse. 
 
 
 







Fylkesrådmannens forslag til vedtak 
Kommuneplanens samfunnsdel til Rømskog kommune tar opp i seg hovedtemaene i 
fylkesplanen, og inneholder en tydelig orientering mot de konkrete utfordringene i 
kommunen. Planforslaget har god struktur med tydelige beskrivelser og illustrasjoner som 
gjør planen tilgjengelig. Planforslaget tar tak i viktige utfordringer samtidig som det 
fokuseres sterkt på de pre kommunen har, og som er viktige identitetsbærere i kommunen. 
 
Fylkesutvalget oppfordrer kommunen til å følge opp anbefalingene og de faglige rådene som 
ligger i saksutredningen. 
 
 
Sarpsborg, 30. april 2015 
 
 
Atle Haga        Hilde Brandsrud 
fylkesrådmann       fylkesdirektør 
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INNSPILL TIL HØRING   


KOMMUNEPLANENS SAMFUNNSDEL I RØMSKOG  


 


Det vises til Rømskog kommunes forslag til kommuneplans samfunnsdel som er lagt ut til 


høring med høringsfrist 1.mai 2015.  


 


Rømskog Senterparti har valgt å kommentere følgende forhold i kommuneplanens 


samfunnsdel: Befolkningsgrunnlag, kompetanse, næringsutvikling og attraktivitet, kulturliv, 


tjenestetilbud, by- og tettstedsutvikling, samferdsel, transport og infrastruktur, oppvekst, 


levekår og folkehelse, bærekraftig utvikling, arealstrategi 


 


 


 


Kap. 1 


Befolkningsgrunnlag, kompetanse, næringsutvikling og attraktivitet 


 


Under ”Demografisk utvikling”, avsnitt 3, omtales den nåværende eldrebølgen og at det 


kommer en ny i 2025. Det er viktig å være oppmerksom på denne. For at eldre skal kunne bo 


lengst mulig hjemme vil de eldre i større grad og trolig ønske seg lett stelt boliger hvor de kan 


ha tilbud av omsorgstjenester.  


 


I samme underkapittel, avsnitt 5, hvor det refereres til arealet rundt kommunetoppen, stiller vi 


i Rømskog Senterparti spørsmål til hvorvidt vi har areal nok til disposisjon rundt 


”kommunetoppen” til det som planen legger opp til. Her må det tenkes langsiktig rundt 


området for å sikre en hensiktsmessig utnyttelse i forhold til behov og en utvikling av et 


bygdesenter. Vanskelig å planlegge et senter som det legges opp til i plan uten å flytte Fv 21.  


 


 


I forhold til underkapitellet ”Boattraktivitet” Det viktig med bygging av ulike boligtyper, men 


boligbygging må være markedsstyrt. Kommunens oppgave er å legge til rette. I tillegg til de 


faktorene det legges vekt på i underkapitellet for at Rømskog skal være et attraktivt sted å bo 


tror vi at vi må bli enda bedre på oppvekst. 


 


 


For underkapitellet ”Næringsutvikling”, er det 4 essensielle faktorer for å kunne lykkes: 


Infrastruktur, fiber, strøm og vei! 


 


 







Kap. 2 


Kulturliv, tjenestetilbud og tettstedsutvikling 


I første avsnitt under ”Kulturliv” henvises det til ”Skjer i Appen” som er utvikla i Rakkestad. 


Den finnes vel også i Rømskog? 


 


Kulturliv delen er en viktig faktor for å kunne integrer de som flytter til bygda. Klarer vi å 


integrere ”nye” godt nok? Hvordan gjør vi dette? Det at alle kjenner alle, må ikke bli et 


problem som gjør at vi stigmatisere folk. Vi i Rømskog Senterparti tenker at vi bør innføre 


”Hjertevekst” bevist på flere plan i kommunen, ikke bare la dette være en barnhage og skole 


”greie” . 


 


I ”Tjenestetilbud” underkapittelet, 3.avsnitt står det: ”Kommunen skal sikre og videreutvikle 


ungdomstilbudet i kommunen. Dette vil være svært viktig for å sikre fremtidig 


befolkningsgrunnlag” Dette er en viktig gruppe å i vareta, og vi i Rømskog Senterparti vil 


presisere viktigheten av å styrke ungdomstilbudet for de mellom 13-20 år. Viktig å finne ut 


hvilket tilbud det er behov for og som denne gruppen ønsker? 


 


 


Kap. 3 


Samferdsel, transport og infrastruktur.  


 


Som tidligere nevnt, viktig satsingsområder i forbindelse med næringsutvikling: Infrastruktur, 


fiber, strøm og vei!  


 


Under ”Samferdsel” vil vi påpeke at i Rømskog vil sykkel hovedsakelig kun være et 


mosjonsalternativ.  


 


I forbindelse med underkapitellet ”Kollektivtrafikk” vil vi utfordre planen på et nytt moment: 


Er det mulig å se nytt og alternativt i forbindelse med kollektivtilbud? Er det mulig å bruke 


taxi som en buss, lignende ”UT FOR 15”? Et tilbud som også kan gå utenom kommunen for 


eksempel til Bjørkelangen. Dette vil kunne styrke kollektivtilbudet for ungdommen, spesielt. 


Det vil også være viktig å fortsatt kunne opprettholde dagens kollektivtilbud. Vi tror nok at 


muligheten til å tilby busstransport som korresponderer med skiftplaner er noe langsøkt. 


 


Underkapittelet ”Vann og avløp” er som planen presisere en av de største økonomiske postene 


for kommunen i tiden fremover. Viktig å sikre kapasitet nok og gi mulighet for spredt 


boligbygging.  


 


 


 


Kap. 4 


Oppvekst, levekår og folkehelse.  


 


Til underkapitellet ”Folkehelse” blir det nevnt at ensomhet og isolasjon er en risiko spesielt 


for eldre og innflyttere. Planen kommer med flere viktige momenter for å fremme folkehelsa 


og å unngå ensomhet. Noen flere innspill er som tidligere nevnt: ”Hjertevekst” konseptet inn 


på flere plan i kommune. Se også forslaget vårt i kap. 3 til alternativ måte å løse 


kollektivtransport på. Vi vil også påpeke Rømskog sykehjem sin sentrale beliggenhet. Det 


ligger plassert slik at det er lett for folk å stikke innom. Sykehjemmet har også for de som bor 


der mange aktivterter rundt å følge med på. Vi vil også igjen presisere viktigheten av å bli 







gode på oppvekst! Dette vil sikre at vi tiltrekker oss barnefamilier og at de blir her. Vi har god 


tradisjon og vært langt fremme i vår tilrettelegging og utvikling av eldreomsorgen og kunnet 


tilby et variert botilbud for denne gruppen. Nå må vi bli tilsvarende kjent for og gode på 


oppvekst. 


I forbindelse med oppsummering av kap. 4, foreslår vi at punktet om å legge opp til kompakt 


bebyggelsesstruktur med ett tyngdepunkt, strykes. Vil også bemerke at strategiske oppkjøp av 


tomter er avhengig av kommunens investeringsmuligheter. 


 


 


Kap. 5 


Bærekraftig utvikling 


 


I forbindelse med dette kapitelet vil vi påpeke viktigheten av å jobbe for å heve terskelen for 


krav om offentlig utlysning av anbud. Dette vil gi kommunen et friere og større handlingsrom.  


 


Kap. 6 


Arealstrategi 


 


Det må jobbes for å få flyttet mer avgjørelse av myndigheten i forhold til plan og 


bygningsloven over på kommunalt plan. 


I underkapittelet, ”Fritidsbebyggelse”, står det: ”Rømskog ønsker seg mer hyttebebyggelse, 


og det er ønskelig at denne i størst mulig grad er med på å aktivisere bygda.” Er det snakk om 


å regulere enda flere områder til hyttebebyggelse? Hvis ja, så bør dette ses opp i mot behov og 


etterspørsel, i tillegg til bør det vurderes hvilke konsekvenser det evt vil få for kommunale 


tjenester som for eksempel Rømskog sykehjem sin hjemmesykepleietjeneste.  


 


 


 


 


Vi i Rømskog Senterparti håper at Kommuneplanens Samfunnsdel kan bli et nyttig verktøy 


for samfunnsutviklinga i kommunen. Slik at kommunen kan tilby gode tjenester til det beste 


for innbyggerne. At lokalsamfunnet har fornøyde innbyggere i alle grupper og lag av 


befolkninga.  


 


 


Rømskog senterparti 


v/ Jeanette Myrvold Jansson 


 


 


 


  








Rømskog  


Arbeiderparti 


 


 Rømskog Arbeiderparti, v/sekretær Nils Nilssen, Bjørkeng, 1950  RØMSKOG 


 (j) 69 81 27 00, (m) 959 80 329 


 
 
        Rømskog, 28.04.2015 
 
 
 
 
Rømskog Arbeiderparti har følgende innspill til kommuneplanens 
samfunnsdel: 
 
(Dumt at sidene ikke er nummerert) 
 
Kapittel 1, Kompetanse, tredje avsnitt.  


Her bør flere skoler være med, for eksempel videregående i Askim. Det er også to 


videregående skoler på Bjørkelangen. Høgskolen i Halden er også aktuell. 


Videregående skoler i Fredrikstad og Sarpsborg er vel ikke aktuelle. 


 


Ideen om å selge ”skog” som Røm-skog er vel ikke aktuell. Man selger ikke skog, 


man selger tømmer. Men tømmer fra Rømskog kan være aktuelt som 


kvalitetsprodukt. (Og er det nå).  


Nisjeprodukter med tømmer som råvare kunne det vært veldig aktuelt å etablere i 


Rømskog. Så ideen om at Rømskog skal være et kvalitetsstempel på diverse produkter 


er bra. 


 


Kapittel 3, Kollektivtrafikk. Her bør det jobbes for å få til en ordning med fast 


pendlerbuss i retning Bjørkelangen. 


Under oppsummeringen til kapittel 3 bør det være en linje i tillegg til – legge opp til 


kompakt bebyggelsesstruktur i hovedsak, men også beholde muligheten til å bygge 


spredt. 


 


Kapittel 6, Arealstrategi, side to, høyre spalte. Her må det være en skrivefeil. Det står 


Myrvollbråten, dette skal vel være Halvardsbråten, eller Bråten, som blir mest brukt. 


 


På siste side under Fritidsbebyggelse: det står at kommunen ønsker å avgrense 


hyttebebyggelsen til den nordlige delen av Rømsjøen. Rømskog AP er enig i dette når 


det gjelder området ved Rømsjøen, men det er vel ikke ønskelig å ikke ha 


hyttebygging noe annet sted i kommunen? 


 


 


 


 


 


Nils Nilssen 


Sekretær 








Rømskog kommune 


v/ Erik Vitanza 


 


 


Nils Nilssen 


Bjørkeng 


1950 Rømskog     07.09.2014 


 


 


 


 


 


Innspill til kommuneplan for Rømskog kommune 


 


Jeg er grunneier ved Vortungen. Gårdsnr 67, bruksnr. 46. Her driver jeg nå og regulerer fem 


hyttetomter. Dette er min andel av de 40 hyttetomtene som det er åpnet for i område 11 i denne 


kommuneplanperioden. 


 


I forbindelse med neste rullering av kommuneplanen ønsker jeg at det åpnes opp for mulighet for 


meg til å legge ut flere hyttetomter for salg på min eiendom. 


 


 


Mvh 


 


Nils Nilssen 


Mobil: 959 80 329 








Fra: Rømskog kommune 
Sendt: 5. desember 2014 08:36 
Til: Stian Stenseth; Lill Anette Malnes 
Kopi: Finn Lindblad 
Emne: VS: Omdisponering av areal til hyttetomter. 
Vedlegg: Hyttetomter Langvannet.pdf 
 
 
 


Fra: Anders Stang [mailto:anders@flatentrosterud.no]  


Sendt: 4. desember 2014 13:55 


Til: Rømskog kommune 


Emne: Omdisponering av areal til hyttetomter. 


 
Jeg ønsker å omdisponere et areal på ca.  275 dekar beliggende i nordvestre hjørne av Flaten-Trosterud 
Skog, som vist som et skravert felt på vedlagte kart. 
 
Området egner seg spesielt godt som fremtidige hyttetomter av følgende grunner: 
 


         Det er vestvendt med ettermiddagssol og fin utsikt 


         Det ligger mot Langvannet som vil gi god anledning til bading og fisking 


         Området ligger bratt ned mot Langvannet og er passe kupert og « terrassert» i ulike avstander 
og høyder over Langvannet 


         Høyspentledningen passerer i det nordvestlige hjørnet av området, slik at det er enkel tilgang til 
elektrisk kraft 


         Eksisterende skogsbilvei fra Nessetra til Bjørndalen kan enkelt knytte tomtene til vei 


         Det er store og flotte turområder i Langvasshøgda 


         Det vil ikke sjenere eksisterende bebyggelse eller boliger i Rømskog 


         Mye av området består av lavbonitet furuskog (F8) 
 
Jeg vil i tillegg fremheve at jeg på mine 26 000 dekar tidligere ikke har lagt ut noen hyttetomter. Jeg er 
den grunneier i Rømskog som har lengst strandlinje mot Rømsjøen. Selv i den tiden da dette var fritt, ble 
det ikke bygget en eneste hytte på min eiendom mot Rømsjøen, vi har alltid vært opptatt av å beholde 
eksisterende landskapsbildet i søndre del av Rømsjøen. 
 
Jeg håper på positiv behandling. 
 
Vennlig hilsen 
 
Anders Stang 
Flaten-Trosterud Skog 
1950 Rømskog 
Tel.: +47 69 85 92 20 
Tel. Mob.: +47 952 68 775 
E-mail: anders@flatentrosterud.no 
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Innledning
Denne planen er lagt opp slik:
	 1.	Definerer	overordna	mål	for	samfunnsutviklingen.
	 2.	Tar	opp	tema	som	er	viktige	for	å	oppnå	de	overordnede	målene
	 3.	Drøfter	temaene	ut	fra	tre	ståsteder:	hva	skal	vi	gjøre	og	hvorfor?	–	hvordan	gjør	vi	det?	Temaene	er	ikke	tydelig	avgrenset	–	alle	har	med	hverandre		
	 				å	gjøre	på	en	eller	annen	måte.


Hvordan å lese denne kommuneplanen:
Kommuneplanen	forsøker	ikke	å	si	noe	om	alle	kommunens	virksomhetsområder,	og	heller	ikke	å	diktere	detaljer.	
Man	kan	si	at	det	finnes	to	typer	kommuneplaner;	
 -   “Vegg-til vegg-teppet”,	som	forsøker	å	si	noe	om	alle	virksomheter	og	all	aktivitet	i	kommunen
 -   “Dørmatta”,	som	er	relativt	begrensa	i	utstrekning,	men	som	er	strategisk	plassert	foran	døra	for	å	håndtere	en	spesifikk	utfordring.


      Denne kommuneplanen er av dørmatte-typen.
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I Rømskog har vi følgende overordnede mål for samfunnsutviklingen:


 1. Vi vil ha fornøyde innbyggere, og da snakker vi om alle grupper og lag av befolkningen.


 2. Vi vil opprettholde vårt lokalsamfunn uavhengig av hvordan kommunen er organisert i framtida.


 3. Vi vil utnytte potensialet for gode tjenester som ligger i at Rømskog er en liten og oversiktlig kommune.


Disse	målene	kan	virke	enkle	nok,	men	i	realiteten	er	det	et	mylder	av	faktorer	og	forhold	som	avgjør	om	vi	når	disse	målene.	Denne	kommuneplanen	
tar	sikte	på	å	avklare	de	viktigste	strategiene	for	å	lykkes	med	de	overordna	måla.	


Denne	kommuneplanen	er	lagt	opp	etter	fem	hovedkapitler.	Kapitlene	skal	dekke	de	viktigste	temaene.	De	temaene	som	er	nært	knyttet	til	hverandre	
er	samlet	i	samme	kapittel,	men	i	realiteten	er	alle	knytta	til	hverandre	på	en	eller	annen	måte:	


      alt henger sammen med alt


Statistikk i Rømskog. 
Statistikk	skal	brukes	med	varsomhet	i	tilfeller	der	tallunderlaget	er	lite,	fordi	små	enkelthendelser	gjør	stort	statistisk	utslag.	Dette	gjelder	for	Rømskog.
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1
Befolkningsgrunnlag, kompetanse, næringsutvikling og attraktivitet


attraktiviteten:
-	 Rømskog	forblir	ei	levende	bygd	med	tydelig	definerte	
	 møteplasser	for	spontane	møter	mellom	innbyggere.
-	 Rømskog	blir	et	lokalsamfunn	som	det	er	lett	å	etablere	et	nytt		
	 nettverk	i.
-	 Rømskog	blir	en	kommune	som	det	er	lett	å	pendle	fra,	og	å	ha		
	 hjemmekontorløsning	i.
-	 Rømskog	tilbyr	boligformer	med	naturkvaliteter	som	ingen	annen		
	 kommune	i	Østfold	kan	konkurrere	med.
-	 Rømskog	tilbyr	varierte	boligtyper,	slik	at	alle	finner	noe	egnet.
 
I	 dette	 bildet	 må	 det	 jobbes	 mer	 bevisst	 for	 at	 kommunetoppen	 blir	
et	 levende	 lokalsenter	 der	 innbyggerne	 møtes	 tilfeldig	 og	 spontant.	
Kommunetoppen	 er	 i	 dag	 Rømskogs	 naturlige	 senter,	 bortsett	 fra	 at	
matbutikken	og	bensinstasjonen	ikke	ligger	her.	Butikken	er	veldig	sårbar,	
og	kundegrunnlaget	er	lite.	Det	er	derfor	ikke	ønskelig	å	gå	aktivt	inn	for	å	
flytte	den	slik	situasjonen	er	i	dag.	Skulle	det	imidlertid	åpne	seg	muligheter	
i	fremtiden,	vil	det	være	naturlig	å	flytte	den	til	kommunetoppen,	slik	at	
man	får	et	 torg	omgitt	av	de	viktigste	samfunnsfunksjonene.	Et	 levende	
bygdesenter	bidrar	til	å	gjøre	Rømskog	mer	attraktivt	både	som	bosted	og	
besøksdestinasjon.	De	viktigste	virkemidlene	for	et	 levende	bygdesenter	
ansees	 å	 være	 fortetting	 av	 boliger	 og	 samfunnsfunksjoner	 kombinert	
med	fysisk	opprustning	av	offentlige	rom;	et	pent	og	aktivt	lite	torg	med	
skole,	barnehage,	butikk,	bibliotek,	rådhus,	kino	og	café	i	omkransning.


Rømskog	ønsker	befolkningsvekst,	og	ønsker	å	 jobbe	 for	dette	gjennom	
å	 utvikle	 unike	 bo-tilbud	 med	 bredde,	 gode	 offentlige	 rom	 for	 sosialt	
samvær,	næringsutvikling	og	markedsføring.


Demografisk utvikling
Å	 sikre	 befolkningsgrunnlag	 i	 lokalsamfunnet	 må	 anses	 som	 en	
primæroppgave	for	å	oppnå	de	overordnede	målene	i	denne	planen.	Folk	
skal	bo,	og	folk	skal	jobbe	i	Rømskog.	Rømskog	har	i	tidligere	planarbeid	
identifisert	 seg	 primært	 som	 bostedskommune,	 og	 at	 arbeidspendling	
til	Akershus	og	Osloregionen	skal	dekke	opp	for	et	 lokalt	underskudd	på	
arbeidsplasser.	Denne	planen	vil	utfordre	denne	strategien	gjennom	å	påstå	
at	lokalsamfunnet	er	best	tjent	med	å	–	i	tillegg	til	å	være	bostedskommune	
–	drive	aktiv	næringsutvikling	lokalt.	


Denne	 påstanden	 springer	 ut	 fra	 en	 forståelse	 av	 at	 man	 for	 å	 være	
attraktiv	 som	 bostedsområde	 også	 må	 kunne	 tilby	 en	 «full	 pakke»,	 og	
dette	inkluderer	arbeid.	I	tillegg	vil	næringsetableringer	stimulere	til	nye	
næringsetableringer	 gjennom	 utveksling	 av	 varer	 og	 tjenester	 mellom	
disse	–	og	gjennom	at	det	opparbeides	en	lokal	kunnskap	og	kultur	for	å	
drive	næringsetablering.


Befolkningsprognosene	 tilsier	 at	 eldrebølgen	 kan	 komme	 til	 å	 ramme	
Rømskog	 relativt	 hardt.	 Rømskog	 er	 på	 en	 «bølgetopp»	 nå,	 og	 en	 ny	
kommer	 i	2025.	Det	vil	være	avgjørende	for	Rømskog	å	komme	frem	til	
strategier	og	tiltak	som	i	størst	mulig	grad	bidrar	til	god	folkehelse	–	og	at	
den	aldrende	befolkningen	er	selvhjulpen	lengst	mulig.		


Tabellene	viser	at	innbyggertallet	i	Rømskog	nedadgående	for	yrkesaktiv	
befolkning,	og	økende	 i	det	eldste	 segmentet	av	befolkningen.	Dette	er	
en	 utfordring	 for	 eldreomsorg,	 da	 lav	 befolkningsvekst	 kombinert	 med	
aldrende	befolkning	gir	en	ubalanse	mellom	yrkesaktiv	og	ikke	yrkesaktiv	
befolkning.	Det	må	derfor	jobbes	veldig	målretta	for	å	øke	tilflyttingen	til	
kommunen.	Denne	kommuneplanen	vil	peke	på	følgende	mål	som	viktige	
for	å	øke	bo-	
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Befolkningsprognoser	 for	 Rømskog	 i	
henhold	 til	 to	 forskjellige	 beregnings-	
metoder.	 Panda-beregningen	 viser	 en	
dramatisk	 befolknings-nedgang	 frem	
til	2039.	


Tabellen	 viser	 aldersfordelingen	 i	 be-
folkningsprognosen.	 Veksten	 skjer	 i	
aldrende	 befolkning,	 mens	 yrkesaktiv	
befolkning	 går	 ned.	 Dette	 peker	 frem	
mot	 en	 krevende	 omsorgs-situasjon,	
og	Rømskog	trenger	derfor	vekst	i	ung	
befolkning.
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Boattraktivitet 
I	tillegg	til	å	drive	aktiv	næringsutvikling	skal	kommunen	utvikle	et	bredt	
spekter	 av	 boligtyper.	 Disse	 skal	 være	 stedstypiske	 og	 utnytte	 nærhet	
til	skog	og	vassdrag	til	å	 lage	unike	bo-konsepter	som	skiller	seg	 fra	det	
øvrige	markedet	i	Østfold	og	Oslo-regionen.	Kommunen	har	i	dag	Østfolds	
mest	homogene	spekter	av	boligtyper,	bestående	av	primært	eneboliger	
(89,2%).	Dette	innebærer	at	du	risikerer	å	ikke	finne	deg	en	bolig	i	Rømskog	
dersom	enebolig	ikke	er	noe	for	deg.	Har	Rømskog	råd	til	å	«gå	glipp	av»	
disse	innbyggere?	


Det	er	et	mål	å	ha	større	variasjon	i	boligtilbudet.	Spesielt	i	kommunetopp-
området,	der	kommunen	vil	gjennomføre	strategiske	oppkjøp	av	tomter.	
Kommunen	 skal	 gå	 foran	 og	 vise	 hvordan	 man	 kan	 utvikle	 sentrale	
stedstilpassa	boliger	av	høy	kvalitet,	 som	samtidig	bidrar	til	et	aktivt	og	
levende	bygdesenter.	Kommunetoppen	inneholder	i	dag	også	flere	arealer	
som	brukes	av	barn	og	unge	-	både	som	formell	og	uformell	møteplass.	
I	 den	 videre	 utviklingen	 av	 kommunetoppen	 skal	 man	 søke	 å	 unngå	
bruksendring	av	arealer	som	brukes	av	barn	og	unge.	Dersom	slike	arealer	
utnyttes	til	bygg	eller	andre	formål	skal	fullverdige	arealer	innenfor	samme	
område	avsettes	til	barn	og	unges	bruk.


Kommunen	vil	 i	hovedsak	 legge	opp	til	en	kompakt	bebyggelsesstruktur	
og	definere	en	langsiktig	grense	for	tettbebyggelse.	Dette	er	motivert	av	et	
ønske	om	miljøbevissthet	(ikke	å	sløse	med	arealer),	økonomisk	bevissthet	
(kostnader	til	infrastruktur),	men	først	og	fremst	er	det	motivert	av	ønsket	
om	 ei	 levende	 bygd,	 der	 sentrum	 er	 et	 sosialt	 rom	 som	 stimulerer	 til	
interaksjon,	spontane	møter	og	samhold.	


Videre	skal	bygdesenteret	fremstå	attraktivt	både	i	form	av	å	være	aktivt,	
og	i	form	av	å	være	godt	planlagt	og	vedlikeholdt.	
Kommunen	vil	bidra	til	økt	fysisk	attraktivitet	ved	å	gi	pålegg	om	vedlikehold	
av	bygninger,	og	å	prioritere	møteplasser	og	forskjønning.
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lage uformelle møteplasser gjennom samlokalisering av funksjoner,


 sikre befolkningsgrunnlag gjennom å tilby et bredt spekter av stedstypiske boligtyper og drive stedsutvikling


Kan	kollektive	boligformer	være	attraktivt	i	Rømskog?
Illustrasjon:	Aktivhus	/	Mir	visuals
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Boliger
Kommunen	 skal,	 i	 tillegg	 til	 å	 identifisere	 tomter	 for	 fortetting	 og	
konsentrasjon,	identifisere	arealer	med	naturskjønne	kvaliteter	tilknyttet	
vassdraget.	 Disse	 skal	 i	 samråd	 med	 Fylkesmann	 og	 Fylkeskommune	
utvikles	som	stedstypiske	boligområder.
Til	gjengjeld	for	å	potensielt	ligge	innenfor	100-meters	sonen	fra	vassdraget	
skal	områdene	være	arealmessig	konsentrert,	av	høy	arkitektonisk	kvalitet	
og	være	allment	tilgjengelige.
I	tillegg	skal	disse	områdene	være	innenfor	en	definert	langsiktig	grense	
for	tettbebyggelse.
Befolkningsprognosene	tilsier	 at	 eldrebølgen	 vil	 ramme	Rømskog	hardt.	
Det	er	derfor	et	mål	å	utvikle	boliger	som	i	størst	mulig	grad	er	universelt	
utformet	og	tilpasset	eldres	behov.	Samtidig	vil	det	være	nødvendig	å	legge	
opp	til	en	boligbygging	og	en	bebyggelsesstruktur	som	i	størst	mulig	grad	
stimulerer	til	aktivitet	og	sosial	omgang	blant	eldre	–	og	andre	grupper.	
Sosial	omgang	og	fysisk	aktivitet	vil	bidra	til	å	holde	en	aldrende	befolkning	
ved	god	helse	i	lengre	tid	–	og	dette	vil	bidra	til	å	minimere	belastningen	
på	offentlige	tjenester.


I	tillegg	til	boliger	knyttet	til	naturområder	vil	kommunen	søke	å	utvikle	bo-
konsepter	som	passer	til	unge	og	eldre	enslige.	Dette	innebærer	leiligheter,	
hybler,	 flermannsboliger	 og	 bokollektiv.	 Disse	 bo-konseptene	 skal	 være	
konsentrerte	 og	 ha	 en	 sentral	 plassering,	 ideelt	 sett	 med	 gangavstand	
til	handel	og	sentrumsfunksjoner.	De	skal	også	ha	delte	fellesarealer	for	
å	 stimulere	 til	 interaksjon	 og	 sosial	 omgang.	 Fellesarealene	 vil	 ha	 stor	
betydning	for	folkehelse.	(Se	også	kapittel	4)	


Det	er	et	mål	å	bygge	boligtyper	som	er	egnet	både	som	 leiligheter	 for	
mulige	innflyttere	og	unge	voksne,	men	som	på	sikt	også	kan	fungere	som	
omsorgsboliger	for	eldre.
Det	 er	 et	 mål	 å	 komme	 frem	 til	 boligtyper	 som	 passer	 for	 Rømskog	 –	
kulturelt,	 arkitektonisk	 og	 historisk.	Man	 ønsker	 blant	 annet	 å	 vurdere	
mulighetene	for	å	bygge	klynge-tun.	Klyngetunet	har	som	kjennetegn	at	
den	har	flere	bygninger	organisert	rundt	et	felles	uterom,	og	har	mange	av	
trekkene	som	er	beskrevet	ovenfor.


Eieformen	på	boliger	 kan	ha	betydning	 for	hvilke	 felles	 funksjoner	man	
har.	Eksempelvis	vil	det	være	naturlig	at	et	bofellesskap	for	eldre	har	en	
kollektiv	eieform,	og	at	en	del	arealer	i	boligen	er	delt.	I	Rømskog	er	92,5%	
av	boliger	eid	privat,	og	resten	er	i	kommunalt	eie.	Kommunen	bør	bistå	i	å	
vise	eksempler	på	eieformer	som	er	egnet	for	kollektive	løsninger.


Kommunens	boligstrategi	kan	oppsummeres	som	følger:
-	 Hovedvekten	av	boliger	skal	være	knyttet	til	kommunetoppen
-	 Det	skal	være	tilgang	på	boliger	med	henvendelse	til	vassdraget		
	 og	natur-kvaliteter
-	 Det	skal	tilbys	større	bredde	av	boligtyper	enn	i	dag
-	 Det	skal	utvikles	boligtyper	som	er	egnet	både	som	bofellesskap		
	 for	eldre	og	som	leiligheter	til	unge	single


Kommunens	rolle	og	påvirkningskraft	vil	være	både	som	utviklingsaktør	og	
planmyndighet.
Kommunen	 skal	 ikke	begrense	 seg	til	de	boligtypene	 som	er	nevnt	her,	
men	kontinuerlig	drive	boligutvikling	med	så	stor	bredde	som	mulig.


Møteplasser	og	fritidstilbud	vil	være	en	viktig	faktor	både	for	bo-,	besøks-	og	
næringsattraktivitet.	I	tillegg	vil	slike	arenaer	være	et	viktig	folkehelsetiltak	
–	både	fordi	det	stimulerer	til	fysisk	aktivitet	–	og	fordi	det	bidrar	til	økt	
sosial	omgang	og	enklere	samfunnsdeltagelse.	Kommunen	vil	prioritere	å	
oppruste	og	styrke	offentlige,	sosiale	møteplasser	som:


-	 Skoler
-	 Bibliotek
-	 Barnehager
-	 Torg
-	 Idrettsanlegg
-	 Kulturelle	arenaer
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Konsentrasjon	rundt	tettstedssenteret	bidrar	til	ei	levende	bygd
Illustrasjon:	Ola	Roald	Arkitekter


Kan	klynge-tun	være	en	aktuell	boform	i	Rømskog?
Illustrasjon:	Haptic	/	Mir


Kommunen	ønsker	å	utvikle	steds-typiske	boliger	som	skiller	seg	fra	i	Østfold	tilbudet	forøvrig
Illustrasjon:	Rindalshytter
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Næringsutvikling
Av	 de	 sysselsatte	 i	 Rømskog	 er	 hovedandelen	 knyttet	 til	 offentlig	
administrasjon.	 Den	 største	 arbeidsgiveren	 i	 Rømskog	 er	 kommunen	
selv	 med	 hovedtyngden	 av	 sine	 ansatte	 i	 undervisning	 og	 barnehage,	
helse	og	omsorg,	administrasjon	og	annet.	For	å	sikre	at	også	offentlige	
virksomheter	 skal	 nyte	 av	 interaksjon	mellom	 fagmiljøene	 -	 og	 dermed	
dra	nytte	av	fordelene	ved	å	være	liten	–	skal	man	søke	å	samlokalisere	
funksjoner	som	kan	dra	vekselvirkninger	av	hverandre.	Det	vil	være	et	mål	
for	kommunen	å	øke	andelen	arbeidstakere	utenfor	offentlig	sektor.	Dette	
innebærer	ikke	å	krympe	offentlig	sektor.


Hotellet	sto	for	en	stor	økning	 i	arbeidsplasser	 i	Rømskog	frem	til	2010.	
Kommunen	skal	bidra	til	å	videreutvikle	hotellet	gjennom	saksbehandling,	
markedsføring	 og	 tilrettelegging.	 Spesielt	 vil	 kommunen	 bidra	 til	 at	
opplevelsesturisme	 og	 aktivitetstilbud	 i	 tiknytning	 til	 hotellet	 får	 god	
tilrettelegging.	Dette	er	i	tråd	med	ambisjonene	i	charteret	til	Regionalpark	
Haldenkanalen.	Kommunen	skal	bidra	til	å	trekke	vekselvirkninger	mellom	
hotellet	og	andre	lokale	produkt-	og	tjenestetilbud.	Eksempelvis	vil	hotellet	
være	et	godt	utstillingsvindu	for	lokale	matprodukter.	Kommunen	vil	bidra	
til	at	opplevelsestilbudet	knytta	til	hotellet	styrkes.


Folk som snakker sammen skaper sammen
Denne	 påstanden	 er	 grunnstammen	 i	 hvordan	 vi	 vil	 stimulere	
næringsetableringer	 og	 samspill	 i	 lokalt	 næringsliv.	 Tanken	 er	 å	 få	
forskjellige	virksomheter	til	å	underbygge	hverandre	ut	fra	en	tanke	om	at	
eksempelvis	en	café	vil	ha	bedre	forutsetninger	hvis	den	er	lokalisert	nær	
et	kontorlokale	–	de	vil	utvikle	et	samspill.	Dette	vil	være	like	relevant	for	
offentlige	virksomheter,	f.	eks	kan	man	tenke	seg	samlokalisering	av	skole	
og	dagligvarehandel.	Vi	vil	bygge	«stein	på	stein»	for	å	utnytte	synergier	
gjennom	samlokalisering.	
I	 det	 øyeblikk	 funksjonene	 er	 samlokalisert	 vil	 man	 også	 ha	 aktivisert	
mellomrommet	mellom	funksjonene	–	og	utviklet	en	uformell	møteplass.	
Denne	 møteplassen	 vil	 danne	 grunnlag	 for	 mange	 tilfeldige	 møter	 og	
samtaler,	 og	 disse	 samtalene	 kan	 danne	 grunnlag	 for	 felles	 idéer	 og	
ambisjoner.	 Dette	 er	 et	 viktig	 tankegods	 å	 ha	 med	 seg	 i	 kommunens	
arealpolitikk;	man	 skal	 legge	 opp	 til	 at	 funksjoner	 som	 passer	 innenfor	
lokalsenteret	legges	nettopp	der	–	for	å	sikre	at	funksjonene	støtter	opp	
under	hverandre	og	at	innbyggerne	interagerer	i	størst	mulig	grad.	


Uformelle	møteplasser	vil	først	og	fremst	fremprovosere	spontane	idéer,	
men	 samfunnet	 bør	 også	 ha	 et	 apparat	 for	 å	 ivareta	 de	 som	 allerede	
har	 klekket	 ut	 sin	 idé	 og	 trenger	 støtte	 til	 gjennomføring.	 Den	 samme	
grunnstammen	 er	 relevant	 i	 den	 sammenheng;	 nettverksbygging,	
kompetanseoverføring	 og	 videreutvikling	 av	 idéer	 skjer	 best	 i	 samtale	
med	andre.	Kommunen	skal	derfor	søke	å	etablere	formelle	møteplasser	
for	slike	aktører.	Dette	kan	dreie	seg	om	et	kontor-felleskap	der	grundere	
kan	henvende	seg	å	dele	fysisk	infrastruktur	med	andre	gründere.	Å	slippe	
utgifter	til	egen	kopimaskin	er	vel	og	bra,	men	verdien	av	å	sitte	i	samme	
rom	som	andre	i	samme	situasjon	er	ubetalelig.


-	 Kommunen	skal	søke	å	etablere	et	kontorfellesskap	med	lav	ter	
	 skel	der	pendlere	og	gründere	kan	dele	infrastruktur	og	møtes
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Et	 kontorfelless-
kap	 for	 pend-
lere	og	grundere	
kan	 gi	 grobunn	
for	 felles	 ideer	
og	 næringseta-
bleringer


Hotellet	har	 stått	
for	 en	 stor	 ar-
beidsplass-vekst.	
Tilleggsnæringer	
i	tiknytning	til	ho-
tellet	 skal	 være	
en	satsning.
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Skog- og landbruk 
Det	er	gode	driftsforhold	for	skog	og	til	dels	 landbruk	i	Rømskog.	Det	er	
også	kort	avstand	til	markedet	siden	store	deler	av	befolkningen	i	Norge	er	
innenfor	9-13	mil.	Den	generelle	rasjonaliseringsutviklingen	i	 landbruket	
har	ført	til	færre	heltidsbønder,	og	mange	eiere	av	gårdseiendommer	har	
i	dag	en	annen	hovedinntektskilde	enn	landbruk.	Det	tas	ut	mer	tømmer	
i	Rømskog	enn	noensinne,	og	hovedvekten	av	dette	blir	videreforedlet	 i	
Sverige.
Hytteutbygging	har	 gitt	grunneiere	 inntekter	på	en	annen	måte.	Denne	
kommuneplanprosessen	 tar	 sikte	 på	 å	 avklare	 hvilke	 områder	 som	 bør	
settes	 av	 til	 hytteområder,	 og	 hvilke	 som	 bør	 skjermes.	 Dette	 avklares	
juridisk	 i	 kommuneplanens	 arealdel,	 men	 vil	 skisseres	 allerede	 i	 dette	
dokumentet	(kapittel6;	arealtrategi).


Land-	 og	 skogbruket	 har	 spilt	 –	 og	 spiller	 en	 viktig	 rolle	 i	 Rømskog.	
Kommunen	vil	søke	å	spisse	seg	mot	skog-	og	 landbruket	 i	kombinasjon	
med	turisme	i	sine	nærings-satsninger.
Nærhet	til	markedet	gir	gode	forutsetninger	for	 lokal	foredling	av	lokale	
produkter	 og	markedsføring	 av	 disse.	 En	 økt	 andel	 lokalt	 foredla	 varer	
kan	være	med	på	å	bygge	opp	merkevaren	Rømskog.	Kommunen	ønsker	
å	tilrettelegge	for	at	større	deler	av	råvarene	som	produseres	i	Rømskog	
også	foredles	i	Rømskog.	I	samarbeid	med	hotellet	kan	man	rette	lokale	
produkter	direkte	mot	turistnæringa,	og	på	den	måten	drive	markedsføring	
samtidig.


Man	 vil	 prioritere	 å	 bidra	 til	 utvikling	 av	 tjenester	 og	 produkter	 med	
sterk	 lokal	 forankring	–	og	å	 forankre	hele	produksjonsprosessen	 lokalt.	
Lammekjøtt	fra	Rømskog	bør	selges	som	kjøtt	fra	Rømskog	–	og	ikke	som	
kjøtt	fra	Hallingdal.	Det	stedet	som	produktet	er	foredlet	og	markedsført	
fra	 ender	 vanligvis	 opp	på	 forpakningen,	 og	derfor	 er	 det	 avgjørende	 å	
sikre	seg	noe	foredling	av	produkter	i	tillegg	til	råvareproduksjon.	Dette	vil	
bidra	til	å	markedsføre	produktet	-	og	stedet	-	i	en	og	samme	pakke.	
Produktutvikling	innenfor	Regionalpark	Haldenkanalens	satsningsområder	
skal	gis	prioritet:


-	 Merkevare	
-	 Opplevelsesnæring
-	 Stedsutvikling	
-	 Primærnæring


Kompetanse
Muligheter	 for	 å	 tilegne	 seg	 kompetanse	 ansees	 som	 viktig	 av	 for	
næringsutvikling,	 selvrealisering	 og	 trivsel.	 Kommunen	 har	 kompetanse	
innenfor	 landbruksnæringa,	 og	 entreprenørskap	 innenfor	 denne.	
Spredning	av	denne	type	kompetanse	kan	ha	en	positiv	effekt	og	stimulere	
flere	til	entreprenørskap.	Kommunens	rolle	i	spredning	av	kompetanse	bør	
være	å	lage	arenaer	for	utveksling	av	kompetanse.	


Videre	bør	 kommunen	være	 tydelig	på	hva	de	 i	 fremtiden	vil	 trenge	av	
kompetanse	og	arbeidskraft,	slik	at	innbyggere	og	potensielle	innbyggere	
kan	 forberede	 seg	 og	 rette	 sine	 studier	 mot	 dette.	 Gjennom	 å	 være	
liten	og	oversiktlig	har	kommunen	mulighet	til	å	rette	tiltak	direkte	mot	
målgruppa,	og	bør	i	så	måte	drive	aktiv	rådgivning	av	ungdom	med	hensyn	
til	utdanningsvalg	og	muligheter.


Kommunens	utdanningstilbud	er	basert	på	institusjoner	i	andre	kommuner;	
Ungdomsskole	 i	 Aurskog-Høland,	 Videregående	 skole	 på	 Bjørkelangen,	
Mysen,	 Askim,	 Fredrikstad	 og	 Sarpsborg,	 Høgskoletilbud	 i	 Akershus	 og	
Halden	 og	 etterutdanning	 gjennom	 SKUT	 (HiØ).	 Man	 er	 bevisst	 på	 at	
reisetid	 er	 avgjørende	 for	 elevers	 gjennomføring	 av	 Vgs.	Man	 vet	 også	
at	 ved	 gjennomført	 Vgs	 er	 sjansene	 større	 for	 gjennomføring	 av	 videre	
utdanning	og	at	denne	gruppa	generelt	har	færre	problemer	senere	i	livet.	
Det	er	derfor	et	mål	for	kommunen	at	flest	mulig	gjennomfører	Vgs.,	og	
kommunen	ser	det	som	sin	oppgave	å	fasilitere	dette	best	mulig.	Et	konkret	
virkemiddel	vil	være	nettopp	å	minimere	reisetid	til	utdanningsinstitusjon.	
Kommunen	vil	føre	kontinuerlig	dialog	med	tilbydere	av	kollektivtransport	
og	veimyndighetene	for	å	bidra	til	å	minimere	reisetid.
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Skal lam fra Rømskog selges som lam fra Hallingdal?
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Kan tømmer fra Rømskog selges som Røm-skog?


Har det et markedsføringspotensiale?
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slik vil vi ha det slik gjør vi det


moderat, sunn befolkningsvekst


bygge ei levende, attraktiv bygd med gode møteplasser


gjøre det lett for nyinn�yttere å etablere nettverk 


tilrettelegging for pendling og hjemmekontor


attraktive boligformer som skiller seg ut


bygge opp et tilbud av varierte boligtyper


�ere lokale arbeidsplasser i privat sektor 


legge opp til økt interaksjon mellom lokale aktører


etablere kontorfellesskap for pendlere og gründere


knytte opplevelsestilbud til hotellet


fasilitere foredling av lokale råvarer


satse videre på Haldenkanalen


mål 1


mål 2


Oppsummering kapittel 1
Befolkningsgrunnlag, kompetanse, næringsutvikling og attraktivitet
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2
Kulturliv, tjenestetilbud og tettstedsutvikling
Kulturliv 
Vi	ønsker	å	legge	følgende	utsagn	til	grunn	for	utvikling	av	kulturliv	og	
tjenestetilbud	i	kommunen:
  «folk som snakker sammen skaper sammen»


Dette	innebærer	en	tro	på	at	kulturproduksjonen	vil	øke	dersom	det	finnes	
tilgjengelige	arenaer	 for	utveksling	av	 idéer	og	samarbeid.	Slike	arenaer	
kan	 være	 formelle	og	uformelle,	 fysiske	og	 ikke-fysiske.	 Et	 eksempel	på	
en	ikke-fysisk	arena	som	bidrar	til	kulturutvikling	er	applikasjonen	skjer-I,	
som	er	 i	bruk	 i	Rømskog.	Slike	tiltak	kan	senke	terskelen	for	deltagelse	 i	
lokalsamfunnet,	og	vil	derfor	gjøre	det	enklere	for	nyetablerere	å	«komme	
inn»,	og	samtidig	gjøre	det	enklere	for	ildsjeler	å	engasjere	seg.


Et	 rikt	 kulturliv	 bidrar	 til	 at	 folk	 til	 å	 møtes,	 og	 bidrar	 til	 et	 sosialt	
lokalsamfunn.	 Mennesker	 velger	 seg	 i	 dag	 bosted	 etter	 livsstilstilbud	
i	 større	 grad	 enn	 tilgang	 på	 arbeidsplass.	 Næringsetableringer	 har	 en	
tendens	 til	 å	 følge	 etter	menneskene	 i	 større	 grad	 enn	 at	menneskene	
følger	etter	arbeidsplassene.	Det	er	derfor	avgjørende	at	Rømskog	bygger	
opp	 et	 rikt	 livsstilstilbud	 for	 å	 sikre	 seg	 fremtidig	 befolkningsgrunnlag.	
Befolkningsgrunnlaget	vil	igjen	bygge	grunnlaget	for	næringsliv.


På	bakgrunn	av	disse	påstandene	kan	man	konkludere	med	at	«alt	henger	
sammen	med	 alt»	 i	 samfunnsplanlegging,	 og	 at	 et	 rikt	 kulturliv	 kan	 ha	
positiv	effekt	på	 folkehelse,	nærings-	og	bostedsattraktivitet.	Dette	er	 å	
«bygge	 stein	på	 stein»;	 å	 få	tiltakene	og	 funksjonene	 i	 et	 samfunn	til	 å	
underbygge	hverandre.


Kultur	 dreier	 seg	 imidlertid	 om	mer	 enn	 produksjon	 av	 underholdning.	
Også	stedets	lokalkultur	-	 i	bredere	forstand	–	har	betydning	for	stedets	
kvalitet.	 Hvilken	mentalitet	 som	 hersker,	 hvor	 lav	 terskelen	 er	 for	 å	 bli	
inkludert	i	lokalsamfunnet,	i	hvilken	grad	man	har	et	miljø	hvor	folk	støtter	
hverandre	og	hvorvidt	gründerånd	verdsettes	er	faktorer	som	har	enorm	
betydning	for	et	steds	evne	til	å	dyrke	frem	det	beste	i	seg	selv.
Faktorer	som	samhold,	inkluderende	samfunn	og	lav	terskel	for	deltagelse	
er	også	svært	viktige	folkehelsefaktorer.	
Kommunen	skal	jobbe	aktivt	for	å	være	et	inkluderende	samfunn	med	lav	
terskel	 for	deltagelse	og	samtidig	ha	et	 sterkt	 lokalt	 samhold.	Tilflyttere	
må	integreres	i	lokalsamunnet,	og	“alle	kjenner	alle”-samfunnet	må	forbli	
en	styrke,	og	ikke	en	kilde	til	stigmatisering.	Konseptet	“hjertevekst”	bør	
utvikles	 videre	 til	 å	 omfatte	 flere	 plan	 i	 kommunen,	 ikke	 bare	 skole	 og	
barnehage.


Kommunen	 skal	 fortsette	 å	 utvikle	 formelle	 og	 uformelle	 arenaer	 og	
møteplasser,	både	fysiske	og	ikke-fysiske.	Fysiske	arenaer	skal	i	størst	mulig	
grad	være	samlokalisert	 i	sentrum	for	å	sikre	at	funksjoner	underbygger	
hverandre	 og	 interagerer.	 Kommunen	 skal	 jobbe	 aktivt	 for	 å	 berike	 sitt	
livsstilstilbud	 og	 et	 rikt	 kulturliv.	 Selvgrodde	 miljøer	 skal	 ivaretas,	 og	
spesielt	skal	man	ivareta	initiativ	fra	ungdomsmiljøer.


Som	ellers	i	landet	baserer	store	deler	av	kulturtilbudet	i	Rømskog	seg	på	
innsats	fra	ildsjeler.	Kommunen	som	samfunn	er	helt	avhengig	av	denne	
innsatsen,	og	ønsker	å	bidra	til	å	synliggjøre	ildsjeler	og	å	gjøre	det	lettere	
å	bidra	 som	 ildsjel.	Digitale	plattformer	 som	skjer-I	er	et	 svært	effektivt	
verktøy	i	den	sammenheng,	og	kommunen	vil	bidra	til	å	videreutvikle	slike	
verktøy	ved	å	bruke	dem	i	den	grad	de	dekker	et	behov.
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Over:	Skjer-I	er	en	viktig	platform	for	
samhandling	og	frivillighet,	som	sen-
ker	terskelen	for	å	delta	i	samfunnet.


Til	 høyre:	 Eksempel	 på	 synliggjøring	
av	ildsjeler	
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Tjenestetilbud 
Akkurat	som	for	kulturlivet	vil	gode	kommunale	tjenester	være	en	del	av	
det	 totale	 livsstilstilstilbudet	som	gjør	kommunen	attraktiv	for	bosetting	
og	etablering.	Kommunen	har	i	dag	gode	kommunale	tjenestetilbud.	Dette	
skal	fortsette	å	være	en	prioritet	for	kommunen,	og	det	skal	utvikles	videre	
ved	å	utforske	potensialet	i	administrativt	samarbeid	med	Marker,	Aremark	
og	Aurskog-Høland.	Videre	 skal	man	ved	nyetableringer	eller	flytting	av	
kommunale	institusjoner	vurdere	samlokalisering	og	sentralisering	av	disse,	
slik	at	funksjonene	er	med	på	å	underbygge	det	«sosiale	mellomrommet»	
mellom	funksjonene	i	tettstedet.	Eksempelvis	vil	vekselvirkningen	mellom	
et	eldresenter	og	en	nærbutikk	eller	et	bibliotek	ha	stor	verdi;	eldre	kan	
da	 lettere	oppsøke	sosiale	offentlige	rom,	og	dette	kan	ha	positiv	effekt	
på	mental	og	 fysisk	helse.	Eldre	som	er	 i	god	 form	bidrar	på	sin	side	til	
å	 aktivisere	 de	 sosiale	 rommene.	 Videre	 vil	 dette	 kostnadseffektivisere	
tilbudet;	pleiere	og	ansvarspersoner	vil	bruke	mindre	tid	på	sine	oppgaver.	
Slik	tenkning	vil	gi	føringer	for	kommuneplanens	arealdel.


Kommunens	utfordringer	med	gjennomføring	av	samhandlingsreformen,	
løses	 gjennom	 interkommunalt	 samarbeid	 med	 Aurskog-Høland.	
Kommunen	vil	også	søke	å	effektivisere	tjenestetilbudet	gjennom:	


- Arealdisposisjon og sentralisering av boligtilbud for eldre
- Tilby boformer som muliggjør at eldre kan bo hjemme lengre
- Å knytte forskjellige tilbud opp mot hverandre; eksempelvis kan  
 brukere av dagsenter settes inn i omsorgsarbeid o.l. Dette vil gi  
 dobbel effekt da man stimulerer både brukere av dagsenteret og  
 pleietrengende.


Kommunen	skal	sikre	og	videreutvikle	ungdomstilbudet	i	kommunen.	Dette	
vil	være	svært	viktig	for	å	sikre	fremtidig	befolkningsgrunnlag.	Ungdom	som	
har	vokst	opp	i	Rømskog	skal	sitte	igjen	med	positive	assosiasjoner	til	sin	
oppvekstkommune.	Dette	vil	øke	sjansene	for	tilbakeflytting	i	fremtiden.	
Ungdomstilbudet	 for	de	mellom	13-20	år	vil	vektlegges,	og	det	vil	være	
viktig	å	analysere	denne	gruppas	ønsker	og	behov.


Kommunen	skal	legge	opp	tjenestetilbudet	på	en	måte	som	gjør	logistikken	


lettere	for	familiene.	Eksempler	på	hvordan	dette	kan	gjøres	i	praksis	er:


- Samlokalisering av butikk og skole; flere ærend på ett sted. 
- Aktivitetstilbud bør ligge sentralt og være tilknyttet gang- og 
 sykkelveinettet. 
- Aktivitetstilbud kan med fordel være i forlengelse av skoleda 
 gen.


Kommunikasjon 
Hvordan	 kommunen	 kommuniserer	 har	 betydning	 for	 demokrati,	
samfunnsdeltagelse	 og	 omdømme.	 Begrepet	 «everything	 speaks»	 skal	
legges	 til	 grunn	 for	 kommuneorganisasjonens	 kommunikasjonsstrategi.	
Med	 det	menes	 at	 det	 ligger	 et	 omdømmepotensiale	 i	 alt	man	 foretar	
seg.	Hvert	tiltak	–	og	 fravær	av	tiltak	–	er	med	på	å	 forme	kommunens	
omdømme.
Kommunens	kommunikasjon	med	innbyggere	har	betydning	for	hva	slags	
deltagelse	man	får,	rekrutteringen	man	får	til	politisk	liv	og	innsatsen	man	
får	fra	ildsjeler.	Kommunen	bør	søke	å:	
- Synliggjøre ildsjeler
- Være utadvendt som organisasjon 
- Etablere to-veis kanaler for kommunikasjon med innbyggere
- Reflektere over omdømmepotensialet som ligger i beslutninger  
 og tiltak


Ved	videre	utvikling	av	tjenestetilbudet	skal	kommunen	også	kommunisere	
utad	at	dette	er	et	satsningsområde,	og	bruke	det	aktivt	i	markedsføring.
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Tettstedsutvikling 
Tettstedsutvikling	må	 sies	 å	 være	 summen	av	de	tiltakene	man	gjør	 for	
å	 forbedre	 og	 bygge	 videre	 på	 lokalsamfunnet.	 Det	 er	 imidlertid	 også	
knyttet	 konkrete,	 fysiske	 tiltak	 til	 begrepet.	 Bosetting	 og	 lokalisering	 av	
institusjoner	 og	 offentlige	 funksjoner	 påvirker	 et	 steds	 kvalitet.	 Ut	 fra	
idéen	 om	 at	 folk	 som	 snakker	 sammen	 skaper	 sammen,	 vil	 det	 være	
hensiktsmessig	å	samlokalisere	så	mange	funksjoner	som	mulig	sentralt	
i	 tettstedet,	 men	 dette	 skal	 ikke	 fullstendig	 undergrave	 kommunens	
mulighet	for	å	tilby	desentraliserte	utbyggingstomter.	Rømskog	kommune	
anser	 muligheten	 for	 å	 tilby	 denne	 boformen	 som	 en	 stedskvalitet	 og	
som	en	kvalitet	man	ønsker	å	kunne	tilby	som	ledd	i	arbeidet	med	å	sikre	
befolkningsgrunnlaget.


Utbyggere	 og	 entreprenører	 skal	 i	 utgangspunktet	 henvises	 til	 sentrale	
områder.	 Rømskog	 kommune	 skal	 gå	 foran	 med	 et	 godt	 eksempel	 for	
utviklingen	av	et	 levende	bygdesenter	gjennom	oppkjøp	og	utvikling	av	
sentrale	tomter	i	egen	regi.


For	å	oppnå	målsetningene	ovenfor	skal	det,	gjennom	kommuneplanens	
arealdel	 tilrettelegges	 for	 at	 hovedvekten	 av	 tettstedsutviklinga	 skjer	 i	
sentrumsområdet	rundt	kommunetoppen,	med	bestemmelser	som	legger	
opp	til	 tett/lav	bebyggelse,	gode	offentlige	 rom	mellom	bebyggelsen	og	
utforsking	av	alternative	boligtyper.	


Eksempel	på	konsentrasjon	rundt	tettstedssenter	som	ledd	i	tettstedsut-
viklinga.	Iveland	kommune,	som	er	med	i	“fremtidens	bygder”.
Illustrasjon;	Ola	Roald	Arkitekter
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slik vil vi ha det slik gjør vi det


opprettholde godt tjenestetilbud
e�ektivisere og forbedre gjennom samlokalisering


dra nytte av vekselvirkninger mellom virksomheter i kommunen


strategisk lokalisering av funksjoner


utvikle nye boligtyper som alternativ til omsorgsplasser


videreutvikle tettstedet med �ere
møteplasser og økende aktivitetstilbud


konsentrere arealbruken for å oppnå ei mer levende bygd


styrke kulturlivet som arena og møteplass


stimulere til ildsjel-engasjement  (løfte frem ildsjelene)


samlokalisere funksjoner med høy besøksfrekvens 


støtte selvgrodde miljøer


mål 1


mål 2


tilby ungdomsaktiviteter i forlengelse av skoledagen


Oppsummering kapittel 2
Kulturliv, tjeneststilbud og tettstedsutvikling
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Kollektivtrafikk
Kollektivtilbudet	 i	 kommunen	 er	 dårlig,	 med	 hensyn	 til	 et	 begrenset	
passasjergrunnlag	og	spredt	bebyggelse.	Det	ligger	imidlertid	et	potensiale	
i	 kollektiv	 transport	 tilrettelagt	 for	 pendlere	 fra	 oppsamlingspunkter	 og	
videre	 til	 Aurskog-Høland	 og	 Oslo.	 Kommunen	 bør	 søke	 å	 utvikle	 eget	
kollektivtilbud	i	samarbeid	med	de	store	arbeidsgiverne	i	Aurskog-Høland.	
Som	 alternativ	 kan	 kommunen	 utvikle	 applikasjon	 for	 samkjøring,	 eller	
videreutvikle	skjer-I	til	å	inkludere	en	slik	funksjon.	Samkjøringsgrupper	på	
sosiale	medier	er	et	lavterskel-alternativ	som	kan	organiseres	av	brukerne.
Kommunen	skal	jobbe	for	å	opprette	fast	pendlerbuss	til	Bjørkelangen.


Spesielt	for	ungdom	er	kollektivtilbudet	viktig.	Reisetid	har	stor	betydning	
for	ungdoms	evne	til	å	gjennomføre	videregående	skole.	Skulle	man	klare	
å	 opprette	 et	 kommunalt/privat	 kollektivtilbud	 i	 samarbeid	 med	 store	
arbeidsgivere	vil	det	være	naturlig	a	se	på	mulighetene	for	å	også	koble	
dette	opp	mot	videregående	skole.	
Kommunen	er	inkludert	i	Flexx-ordningen	til	Østfold	Kollektivtrafikk,	men	
tilbudet	er	noe	underkommunisert.	Kommunen	skal	bidra	til	å	synliggjøre	
og	videreutvikle	dette	tilbudet.


Vann og Avløp
Behandlingsanlegg	 for	 vann	 ivaretas	 av	 private	 anlegg,	 dette	 er	 en	
organisering	som	vil	opprettholdes.	Kommunen	investerer	i	nytt	renseanlegg	
for	avløpsvann,	og	vil	dimensjonere	dette	slik	at	flere	husstander	kan	koble	
seg	på	kommunalt	nett.	Dette	vil	være	en	betydelig	miljøinvestering	 for	
kommunen.	Investeringer	i	vann	og	avløp	representerer	en	av	de	største	
økonomiske	postene	for	kommunen	i	tiden	fremover.


Samferdsel
Oppgraderingen	og	utbyggingen	av	E18	representerer	den	største	og	
viktigste	infrastrukturelle	endringen	i	regionen.	For	Rømskog	er	imidlertid	
Fylkesveiene	21/170	de	viktigste	årene,	både	i	retning	Ørje	i	syd	og	
Bjørkelangen	i	nord,	som	begge	er	pendledestinasjoner.	Hovedvekten	av	
pendlestrømmen	er	nordgående.


Internt	i	Rømskog	har	det	lenge	vært	behov	for	gang-	og	sykkelveier	
for	å	tilby	sikker	transport	og	som	folkehelsetiltak.	Dette	arbeidet	har	
kommet	langt,	og	det	er	høyt	prioritert	i	kommunen	å	opprettholde	
denne	innsatsen	i	neste	planperiode.	Prinsippet	er	å	starte	ved	
kommunetoppen	og	bygge	seg	gradvis	ut	herfra,	slik	at	sentrale	områder	
prioriteres	først.	Denne	strategien	opprettholdes,	og	man	ønsker	i	neste	
fase	å	ekspandere	gang-sykkelveien	til	Eidet.	I	tillegg	jobber	kommunen	
sammen	med	lokale	ildsjeler	for	å	realisere	en	8km	lang	kultursti	langs	
Tukuelva.	Stien	går	fra	nord	i	bygda	og	ned	til	Rømsjøen,	og	kan	bli	en	
viktig	fotgjengerforbindelse	og	møteplass.


Ved	innkjøringen	til	kommunetoppen	er	det	en	del	trafikk	og	uheldig	
overlapp	av	bil,	buss,	sykkel	og	fotgjengermønster.	Kommunen	ønsker	
et	tydeligere	kjøremønster	for	de	ulike	trafikantene	i	dette	området,	og	
tar	sikte	på	å	løse	det	i	en	områdeplan	for	Rømskog	bygdesenter.	Denne	
områdeplanen	skal	også	ta	for	seg	parkeringsplassen	mellom	skolen,	
kommunehuset	og	kaféen,	og	transformere	denne	til	et	«shared	space»-	
torg.


3
Samferdsel, transport og infrastruktur
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Internett
Kommunen	bør	bygge	ut	bedre	infrastruktur	for	internett	med	høy	kapasitet.	
Det	utføres	kartlegging	av	status	i	disse	dager,	og	det	skal	utarbeides	en	
rapport	 med	 anbefalinger	 for	 oppgradering.	 Dårlig	 internettkapasitet-	
og	dekning	har	en	«push»-	 effekt	på	både	 innbyggere	og	bedrifter;	det	
at	 den	finnes	 vil	 ikke	nødvendigvis	 ha	en	enorm	betydning	 for	 et	 steds	
tiltrekningskraft,	men	hvis	den	 ikke	finnes	er	den	et	absolutt	hinder	 for	
etablering.
Distriktssenteret	kartla	allerede	i	2010,	i	samarbeid	med	Nexia,	effekter	av	
tilgang	på	høykapasitetsnett	i	distriktskommuner.	Rapporten	peker	på	at	
tilgang	på	høyhastighetsnett	har	stor	betydning	for:


-	 Næringsliv/sysselsetting
-	 Bosetting/livskvalitet
-	 Effektivitet	og	kvalitet	i	offentlig	sektor


Rapporten	 peker	 på	 følgende	 suksessfaktorer	 for	 utbygging	 av	
høykapasitetsnett	i	distriktskommuner:


-	 Høy	bevissthet	og	forankring	hos	sentrale	beslutningstakere	i		
	 kommunen	og	lokalt	næringsliv	med	hensyn	til	gevinstpotensialet		
	 ved	bruk	av	IKT	og	høykapasitets	bredbåndsnett
-	 Lokalt	prosjekteierskap	og	lokal	prosjektledelse	med	god	innsikt	i		
	 relevante	forhold	for	det	aktuelle	lokalsamfunnet
-	 Tydelige	mål	for	fiberutbyggingen	og	en	plan	for	gevinstrealisering		
	 som	følges	opp


Strøm
Rømskog	har	begrenset	kapasitet	på	strømtilførselen	til	bygda,	og	dette	
kan	ha	en	«push»-	effekt	på	næringsetableringer.	Med	det	menes	at	det	er	
en	nødvendig	forutsetning	for	etablering	som	ikke	er	til	stede.	Kommunen	
ønsker	å	øke	kapasiteten	på	nettet	til	Rømskog,	men	ønsker	også	å	bidra	til	
å	nå	nasjonale	mål	ved	å	produsere	mere	strøm	lokalt.	Det	er	ikke	aktuelt	
med	 storskala	 vindkraft	 i	 Rømskog	 (jf.	 Regional	 plan	 for	 vindkraft	 for	
Østfold),	men	småskala	vindkraft	er	ønsket,	og	kommunen	vil	utarbeide	
retningslinjer	for	dette	i	bestemmelsene	i	kommuneplanens	arealdel.
Småskala	 strømproduksjon	 vil	 bidra	 til	 å	 redusere	 belastningen	 på	
strømnettet	for	øvrig,	og	på	den	måten	frigjøre	kapasitet	til	f.eks.	industri.	
Samtidig	tar	Rømskog	ansvar	for	nasjonale	og	internasjonale	målsetninger	
ved	å	ta	grep	lokalt.


Digitalisering
Rømskog	 ønsker	 å	 ligge	 i	 forkant	 når	 det	 gjelder	 digitalisering	 av	
kommunen.	 Dette	 er	 mulig	 fordi	 kommunen	 er	 liten	 og	 oversiktlig,	 og	
nyttig	fordi	små	kommuner	må	være	svært	effektive	for	å	klare	å	 levere	
de	 tjenester	 de	 er	 pålagt.	 Digitalisering	 av	 kommunen	 har	 et	 stort	
effektiviseringspotensiale.	 Samtidig	 har	 digitalisering	 potensiale	 til	 å	
forbedre	de	kommunale	tjenestene	og	gi	en	bedre	kommunikasjonsflyt.	
Kommunikasjon	med	innbyggere	blir	enklere,	politiske	prosesser	blir	mer	
transparente	og	tilgjengelige.	Dette	kan	igjen	gi	økt	tillit	til	kommunen,	og	
bidra	til	engasjement	hos	befolkningen.	
Rømskog	ønsker	å	gjennomføre	sin	digitaliseringsprosess	etter	retningslinjer	
og	anbefalinger	fra	KS,	som	har	dette	som	et	satsningsområde.	I	henhold	
til	 KS`s	 digitaliseringsstrategi	 2013-2016	 er	 det	 spesielt	 tre	 kommunale	
sektorer	som	er	satsningsområder:


-	 Helse	og	velferd	
-	 Oppvekst	og	utdanning	
-	 Plan,	bygg	og	geodata
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slik vil vi ha det slik gjør vi det


unge og eldre uten førerkort skal kunne 
komme seg til aktiviteter og sosiale arenaer 
uten behov for å bli kjørt


jobbe for et bedre kollektivtilbud


legge opp til kompakt bebyggelsesstruktur i hovedsak


strategisk lokalisering av funksjoner


utvikle nye boligtyper som alternativ til omsorgsplasser


mangel på infrastruktur skal ikke være 
et hinder for inn�ytting og næringsetablering


forbedre høykapasitets internett- og telefondekning


tilrettelegge for småskala vindkraft


jobbe for å øke kapasiteten på strømtilførsel til bygda


samlokalisere funksjoner med høy besøksfrekvens 


støtte selvgrodde miljøer


mål 1


mål 2


fortsette å bygge ut gang- og sykkelvei


Oppsummering kapittel 3
Samferdsel, transport og infrastruktur
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Folkehelse
Folkehelseprofilen	 for	 Rømskog	 viser	 at	 kommunen	 til	 sammenlikning	
med	landsgjennomsnittet	har	svært	god	folkehelse.	Det	eneste	forholdet	
som	 viser	 negative	 tendenser	 er	 noe	 høyere	 forekomst	 av	 hjerte-	 og	
karsykdommer	enn	landsgjennomsnittet.
Kommunen	har	utarbeidet	 folkehelseoversikt	 for	2014	som	 identifiserer	
de	største	utfordringene	og	forlag	til	tiltak.	De	viktigste	temaene	fra	denne	
oversikten	 er	 inkludert	 i	 drøftingen	 i	 dette	 kapittelet.	 Dokumentet	 er	
vedlagt	i	sin	helhet.	


Kommunens	folkehelseoversikt	peker	på	at	innflyttere	er	en	utsatt	gruppe,	
og	at	de	står	i	fare	for	å	ha	lite	sosialt	nettverk	i	nærmiljøet.	Videre	peker	
den	på	at	det	er	eldre	som	opplever	ensomhet	og	isolasjon	på	grunn	av	
manglende	kollektivtransport	og	gang-	og	sykkelveier.


Folkehelseinstituttets	 peker	 på	 viktigheten	 av	 sosiale	 møteplasser	 og	
mellom-menneskelig	interaksjon	for	god	folkehelse.	Frisklivssentralen	kan	
videreutvikles	som	en	slik	møteplass.	Det	er	grunn	til	å	tro	at	dette	kan	ha	
spesielt	 stor	effekt	 for	gruppene	som	er	nevnt	ovenfor.	Et	 inkluderende	
samfunn	med	lav	terskel	for	deltakelse	vil	være	viktig	i	den	sammenheng,	
og	 uformelle	 møteplasser	 blir	 et	 viktig	 verktøy	 for	 å	 oppnå	 dette.	 Å	
transformere	 parkeringsplassen	 på	 kommunetoppen	 til	 et	 torg	 (fortsatt	
med	parkering,	etter	«shared	space»-	modellen)	vil	kunne	være	et	konkret	
tiltak	i	den	sammenheng.	Videre	bør	det	utvikles	alternative	boligformer	i	
nærhet	til	torget,	eksempelvis	bokollektiv	for	eldre	og	leiligheter	til	single.


Mulighet	 for	 deltagelse	 på	 arenaer	 som	 gir	 mestringsfølelse,	 oppleves	
meningsfylte	og	gir	verdighet	anses	som	et	viktig	tiltak	i	den	sammenheng.	
Slike	 arenaer	 vil	 være	 sysselsettingstiltak,	 ildsjel-engasjement	 og	
samfunnsbygging.	Kan	eldresenteret	og	«aktiv	på	dagtid»	-	brukere	kobles	
og	 gi	 synergieffekter?	 Kan	 seniorer	 bidra	 som	 «reserve-nettverk»	 for	
familier	som	ikke	har	besteforeldregenerasjonen	tilgjengelig?


Utviklingen	 av	 uformelle	 sosiale	 arenaer	 har	 en	 sentral	 plass	 i	 denne	
kommuneplanen.	Rømskog	har	begrenset	tilgjengelighet	(lange	avstander,	
lite	offentlig	kommunikasjon)	til	butikker,	underholdnings	og	kulturtilbud.	
Det	er	nærliggende	å	tenke	at	slike	funksjoner	har	potensiale	som	uformelle,	
sosiale	arenaer.	Dette	bør	gi	føringer	for	arealdelen	av	kommuneplanen.


Som	 tidligere	 nevnt	 vil	 eldrebølgen	 ramme	 Rømskog	 hardt.	 Dette	 fordi	
man	opplever	fraflytting,	lave	fødselstall	i	kombinasjon	med	en	aldrende	
befolkning.	 I	 tillegg	 har	 man	 et	 spredt	 bebyggelsesmønster,	 som	 gjør	
hjemmehjelp	og	tjenestetilbud	krevende.	
I	 dette	 bildet	 vil	 det	 være	 avgjørende	 for	 Rømskog	 å	 komme	 frem	 til	
strategier	og	tiltak	som	 i	størst	mulig	grad	bidrar	til	god	 folkehelse	–	og	
at	 den	 aldrende	 befolkningen	 er	 selvhjulpen	 lengst	 mulig.	 Dette	 kan	
innebære	å	utvikle	bo-konsepter	som	har	delte	fellesarealer	for	å	stimulere	
til	 interaksjon	og	sosial	omgang.	Videre	vil	grupper	av	eldre	ha	nytte	av	
å	ha	gangavstand	til	handel	og	sentrumsfunksjoner,	da	dette	bidrar	til	at	
man	kommer	seg	ut	selv	uten	bilsertifikat.	Disse	bo-konseptene	skal	ikke	
være	sykehjemsplasser,	men	boliger	med	godt	utformede	fellesarealer	og	
mulighet	for	et	enklere	dagligliv.	Kommunens	strategidokument	«borte	bra	
–	hjemme	best»,	vedtatt	i	desember	2014,	peker	på	tilsvarende	strategi.


4
Oppvekst, levekår og folkehelse
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Kommunens	folkehelseoversikt	adresserer	sosial	ulikhet	i	helse,	og	peker	
på	 at	 dette	 er	 et	 generelt	 Østfoldproblem.	 Statistikk	 for	 Rømskog	 viser	
at	Rømsjingene	gjennomsnittlig	har	noe	 lav	bruttoinntekt	sammenliknet	
med	de	fleste	Østfoldkommunene.	Rømsjingene	har	imidlertid	svært	høy	
gjennomsnittligformue	og	lavere	gjennomsnittsgjeld	enn	Østfoldinger	flest.	
Rømskog	 har	 den	 laveste	 prosentandelen	 arbeidsledige	 i	 Østfold.	 Dette	
tegner	et	bilde	av	Rømskog	som	en	kommune	med	underrepresentasjon	
av	befolkning	med	sosiale	utfordringer.


Bekjempelse	 av	 sosial	 ulikhet	 i	 helse	 vil	 likevel	 være	 et	 viktig	 mål	 for	
kommunen.	Alt	peker	på	at	folkehelse	følger	sosiale	faktorer.	Sosial	ulikhet	
reproduserer	seg	selv;	er	du	født	i	en	familie	med	sosiale	utfordringer	vil	
det	være	stor	sannsynlighet	for	at	du	selv	og	dine	barn	vil	leve	med	sosiale	
utfordringer.	Det	er	et	mål	for	kommunen	å	«bryte	mønsteret»	for	de	dette	
gjelder.	Gjennom	å	være	liten	og	oversiktlig	har	kommunen	mulighet	til	å	
rette	tiltak	direkte	mot	målgruppa.	Utviklingen	av	en	Rømskogmodell	for	
tidlig	og	samordnet	innsats	for	barn	og	unge	kan	bidra	til	at	flere	får	hjelp	
i	tide.


Kommunen	har	ikke	frafall	 i	overgangen	fra	grunnskole	til	videregående,	
og	dette	er	unikt	 i	Østfoldsammenheng.	Det	er	grunn	til	 å	 tro	at	et	 lite	
ungdomsmiljø	bidrar	til	at	det	ikke	etablerer	seg	dårlige	trender.	Samtidig	
skal	man	være	svært	bevisst	på	enkeltindividers	sårbarhet	i	et	slikt	miljø;	
elever	 som	 måtte	 «falle	 utenfor»	 har	 lite	 rom	 for	 å	 finne	 alternative	
omgangskretser.


Et	utvidet	skoletilbud	og	fritidstilbud	i	forlengelse	av	skoledagen	være	tiltak	
som	bidrar	til	at	alle	kan	delta,	og	at	barn	kan	delta	i	samme	aktiviteter	på	
en	nøytral	arena.	Dette	sikrer	interaksjon	og	deltagelse	for	alle	grupper	i	
større	grad	enn	om	man	eksempelvis	må	invitere	med	hjem	etter	skoletid	
eller	er	avhengig	av	å	bli	kjørt	til	og	fra	aktiviteter.


Biblioteket	kan	i	den	sammenheng	være	en	viktig	arena	–	ikke	bare	for	barn	
–	 fordi	den	utgjør	en	gratis,	nøytral	 arena	 som	 ikke	er	 stigmatiserende.	
Det	 ligger	 et	 potensiale	 i	 å	 knytte	 tjenester	 som	 tradisjonelt	 er	 svært	
stigmatiserende	–	 for	eksempel	barnevern	–	til	biblioteket	 fordi	man	da	


ufarliggjør	kontakten	ved	å	gjøre	den	mer	tilfeldig.	
Det	vil	være	et	mål	for	kommunen	å	også	senke	terskelen	for	deltagelse	
på	andre	arenaer,	for	eksempel	idrettsklubber.	Dette	kan	gjøres	ved	å	ha	
løsninger	for	salg	av	brukt	idrettsutstyr,	senke	eller	fjerne	kontingenter,	og	
etablere	lavterskel-tilbud.	


Mellommenneskelig	 interaksjon	 og	 et	 inkluderende	 samfunn	 er	 en	 rød	
tråd	i	kommuneplanen,	både	av	hensyn	til	folkehelse,	næringsutvikling,	et	
rikt	kulturliv	og	bærekraft.	


Rømskog	kommune	har	god	tradisjon	for,	og	er	kommet	langt	i	arbeidet	
med	 å	 utvikle	 eldreomsorgen.	Det	 er	 nå	 behov	 for	 tilsvarende	 satsning	
på	 ungdom	 og	 oppvekst.	 Den	 nyoppussede	 Ungdomsfabrikken	 skal	
videreutvikles.	 Ungdomstrinnet	 i	 skolen	 er	 på	 Bjørkelangen,	 og	
ungdommene	knytter	vennskap	og	har	tilhørlighet	til	miljøet	der.	Det	bør	
legges	til	rette	for	at	ungdommen	får	anledning	til	å	dyrke	disse	relasjonene.	
En	 skoleskyssordning	 til	 og	 fra	 fritidsklubb(er)	 og	 andre	 aktiviteter	 på	
Bjørkelangen	skal	vurderes.	


Rømskog	kommune	er	med	i	satsningen	“sjumilssteget”	og	interkommunalt	
samarbeid	for	å	sikre	tverrfaglige	metoder	for	tidlig	innsats.	Dette	arbeidet	
skal	 styrkes	 ytterligere,	 og	det	 skal	 stilles	 konkrete	 krav	til	 resultater	 av	
arbeidet.
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slik vil vi ha det slik gjør vi det


senke terskelen for deltakelse i samfunnet jobbe for et bedre kollektivtilbud


legge opp til kompakt bebyggelsesstruktur med ett tygdepunkt


strategisk lokalisering av funksjoner


tilrettelegge for kollektive bo-løsninger


utjevne sosiale forskjeller i helse


sysselsette arbeidsledige og uføre i aktivisering av eldre 


tilby aktiviteter i forlengelsen av skoledagen


bruke nøytrale arenaer som bibliotek


skreddersydde tiltak for den enkelte


mål 1


mål 2


fortsette å bygge ut gang- og sykkelvei


utvikle boligtilbud som bidrar til bedre helse og
mulighet for å bo hjemme lengre for eldre


mål 3


kommunen skal kontinuerlig vurdere strategiske 
oppkjøp av tomter for å tilrettelegge for ønsket utvikling i 
boligtilbud


Oppsummering kapittel 4
Oppvekst, levekår og folkehelse
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Bærekraftbegrepet	er	satt	sammen	av	tre	elementer;	økonomisk,	økologisk	
og	sosial	bærekraft.	Alle	tre	er	relevante	for	bærekraftdiskusjon	i	Rømskog.
Til	syvende	og	sist	vil	sosial	bærekraft	være	Rømskogs	største	utfordring,	
da	 et	 synkende	 folketall	 kombinert	med	 en	 aldrende	 befolkning	 er	 lite	
bærekraftig;	man	har	ikke	yngre	befolkning	nok	til	å	ta	vare	på	de	eldre.	Dette	
peker	tilbake	på	kapittel	1,	som	definerer	det	å	sikre	befolkningsgrunnlag	
som	 en	 primæroppgave	 for	 kommunen.	 Dette	 henger	 igjen	 i	 stor	 grad	
sammen	med	økonomisk	bærekraft,	da	kommunens	økonomi	i	stor	grad	
henger	sammen	med	skatteinntekter.	For	hva	gjelder	økologisk	bærekraft	
henger	 dette	 i	 stor	 grad	 sammen	 med	 arealbruk,	 transportbehov	 og	
infrastruktur.


Kommunen	har	et	høyt	energiforbruk	til	transport	per	innbygger,	og	dette	
henger	primært	sammen	med	bosettingsmønster.	
Boligbygging	 har	 tradisjonelt	 bestått	 av	 eneboliger	 med	 en	 lav	
arealutnyttelse.	Dette	har	sammenheng	med	et	ønske	om	å	være	attraktiv	
som	 bostedskommune,	 og	 at	 tilgang	 på	 store	 tomter	 ansees	 som	 et	
konkurransefortrinn	i	«konkurransen»	om	og	å	tiltrekke	seg	innbyggere.	Det	
er	imidlertid	betimelig	å	stille	spørsmål	ved	denne	strategien,	erfaringer	fra	
blant	annet	Distriktssenteret	viser	at	bredde	i	boligtilbudet	er	essensielt	for	
attraktivitet.	Denne	kommuneplanen	legger	opp	til	å	endre	strategi,	og	å	
satse	på	utviklingen	av	et	levende	bygdesenter	som	hovedstrategi	for	å	være	
attraktiv	for	tilflyttere.	Et	levende	bygdesenter	krever	et	høyt	aktivitetsnivå	
i	 senteret,	 og	 dette	 krever	 igjen	 en	 kompakt	 bebyggelsesstruktur.	 En	
kompakt	bebyggelsesstruktur	er	også	en	bærekraftig	bebyggelsesstruktur,	
da	 den	 legger	 opp	 til	 mindre	 transportbehov	 og	 mindre	 utbygging	 av	
infrastruktur.
Kommunen	skal	utfordre	seg	selv	til	å	redusere	andelen	individuell	bilisme.	
Samtidig	skal	man	være	klar	over	at	gitt	kommunens	bebyggelsesstruktur	
er	 potensialet	 for	 reduksjon	 begrenset.	 Den	 transportøkonomiske	


modellen	for	arealbruk	som	ligger	til	grunn	for	Fylkesplanen	vil	ha	mindre	
effekt	i	Rømskog	enn	i	tettere	bygde	områder,	da	rømsingene	i	stor	grad	
må	belage	 seg	på	 arbeidspendling	 uansett.	Man	må	 i	 Rømskog	 komme	
frem	til	alternative	tilnærminger	for	å	oppnå	et	mer	bærekraftig	samfunn,	
og	dette	bør	innebære:
-	 Flere	husstander	tilknyttet	kommunalt	avløpssystem
-	 Bedre	kollektivtilbud	til	pendledestinasjonene
-	 Fritidsbebyggelse	skal	satses	på,	men	avgrenses	
-	 Jordvernet	skal	stå	sterkt	i	kommunens	arealpolitikk
-	 Miljøvennlig	forvaltning	av	kommunens	bygningsmasse


Potensialet	for	kollektivtransport	til	de	store	arbeidsgiverne	i	regionen	skal	
vurderes.	Arealutnyttelsen	i	nye	utbyggingsområder	skal	være	høyere	enn	
dagens,	uten	at	dette	går	på	bekostning	av	kommunens	bo-attraktivitet.
Naturmangfoldet	skal	ivaretas	gjennom	å	bygge	konsentrert	og	gjennom	
å	 sikre	 de	 mest	 verdifulle	 naturområdene,	 hovedsakelig	 gjennom	
kommuneplanens	arealdel.


Bærekraftig bebyggelse
Det	er	økende	bevissthet	rundt	forbruksmønster	blant	unge.	Flere	søker	
seg	 til	 alternative	 livsstiler	 og	 alternative	 forbruksmønstre	med	mindre	
økologisk	fotavtrykk.	Dette	har	resultert	 i	et	økende	antall	bo-konsepter	
som	legger	vekt	på	bærekraftig	boligbygging	i	kombinasjon	med	høy	grad	
av	 selvberging	gjennom	småskala	matproduksjon.	Det	er	grunn	til	 å	 tro	
at	Rømskog	kan	markere	seg	i	dette	markedet,	gjennom	å	ligge	i	«riktig»	
avstand	til	Oslo,	ha	tilgang	på	areal	og	rimelige	tomter.		Rømskog	kommune	
skal,	gjennom	arbeidet	med	kommuneplanens	arealdel,	definere	områder	
og	retningslinjer	 for	småbruk	og	kollektivbruk.	Dette	skisseres	allerede	 i	
arealstrategien	i	kapittel	6	i	dette	dokumentet.


5
Bærekraftig utvikling
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slik vil vi ha det slik gjør vi det


balanse i befolkningssammensetning
næringsattraktivitet (jmf. kap. 1) 


tilrettelegge for slik bebyggelse gjennom arealplanlegging


begrense behovet for individuell transport tilby aktiviteter i forlengelsen av skoledagen


digitale løsninger for samkjøring og kollektivtra�kk


mål 1


mål 2


boattraktivitet gjennom å være ei levende bygd (jmf. kap. 1)


lage boliger med minimalt økologisk fotavtrykk 
som retter seg mot forbruksbevisste unge 


mål 3


evt. pilotprosjekt i kommunens regi


tilrettelegge for småskala vidkraft gjennom bestemmelser


(          samtlige kapitler i plandokumentet bygger opp under dette  )


kompakt bebyggelsesstruktur og gode gang- og sykkelveier


Oppsummering kapittel 5
Bærekraftig utvikling
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Følgende mål fra samfunnsdelen vil være styrende for arealstrategien:


•	 Å	legge	til	rette	for	et	levende	lokalsamfunn	med	nyskapingsevne,	verdiskaping,	kulturelt	mangfold,	frivillig	innsats,	like	muligheter	for		 	 	
	 alle	og	fravær	av	diskriminering.


•	 Å	legge	til	rette	for	utviklinga	av	et	godt	lokalsenter,	attraktive	sentralt	beliggende	boliger	med	tilgjengelige	fellesarealer	og	møteplasser,	og	god	dialog		
	 med	næringsvirksomheter,	utbyggere	og	innbyggere.


•	 Å	stimulere	til	sosial	interaksjon	mellom	innbyggere,	næringsliv,	offentligheten	og	besøkende	ved	å	tilrettelegge	for	nærhet	og	tilfeldige	møter	mellom		
	 funksjoner	og	tilbud.


•	 Kommunen	vil	ta	en	aktiv	rolle	for	å	utvikle	mer	varierte	boligtyper	enn	man	kan	tilby	i	dag.


•	 Hovedstrategi	er	tettstedsutvikling,	men	fortsatt	åpent	for	områder	definert	for	spredt	boligbygging	slik	det	framkommer	i	Fylkesplan		for	Østfold.	
	 Kan	klyngetun	være	en	bebyggelsestypologi	som	er	verdt	å	utforske?


•	 Bebyggelse	med	henvendelse	mot	vassdrag;	liberalt	i	avgrensede	områder,	under	klare	forutsetninger,	og	mindre	liberalt	for	øvrig.


•	 Områder	med	god	kapasitet	mht	VA	og	tilgang	til	gang-	og	sykkelveinett	prioriteres	som	byggeområder.


6
Arealstrategi
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Det	vil	være	hensiktsmessig	for	kommunen	å	velge	seg	ett	konkret	prosjekt	
å	konsentrere	seg	om,	og	å	la	dette	prosjektet	være	“motor”	for	utvuiklinga	
i	Rømskog.	Det	foreslås	at	dette	prosjektet	er:	
“oppgradering av kommunetoppen som møteplass og bygdesenter”


Kommunetoppen	og	området	rundt	skal	 i	 regionalt	perspektiv	ha	status	
som	 områdesenter.	 Dette	 innebærer	 også	 en	 avsetting	 av	 langsiktig	
grense	 i	 kommuneplanens	 arealdel.	 Områdesenter	 skal	 håndteres	med	
de	føringene	som	retningslinjene	som	fylkesplanen	har	for	by-/	region	og	
områdesentre	i	Fylkesplan	for	Østfold.	


Det	er	mer	interessant	for	Rømskogsamfunnet	å	drøfte	arealstrategi	som	
ledd	 i	 utviklinga	 av	 lokalsamfunnet,	 snarere	 enn	 et	 ledd	 i	 utviklinga	 av	
Østfold	som	helhet.	Det	er	imidlertid	ikke	noe	motsetningsforhold	mellom	
disse	perspektivene:	De	strategier	som	denne	kommuneplanen	skisserer	
for	 å	 opprettholde	 og	 styrke	 Rømskog	 som	 et	 levende	 lokalsamfunn	
dreier	 seg	 i	 hovedsak	 om	 å	 utvikle	 bygdesenteret	 på	 kommunetoppen,	
og	å	videreutvikle	boligtilbudet	i	dette	området.	Dette	sammenfaller	med	
Fylkesplanens	ønske	om	en	mer	tilbakeholden	arealbruk,	om	enn	med	en	
annen	argumentasjon.


Avgrensningen	 av	 områdesenter	 skal	 skje	 i	 forbindelse	 med	 denne	
kommuneplanprosessen.	
Rømskog	kommune	ønsker	å	satse	på	kommunetoppen	som	områdesenter.	
Dette	er	imidlertid	ikke	helt	uproblematisk,	gitt	Rømskogs	struktur.	Rømskog	
kan	sies	å	ha	flere	tyngdepunkt	for	hva	gjelder	bebyggelsesstruktur.


Illustrasjonen	 på	 neste	 side	 gir	 en	 grov	 oversikt	 over	 distribusjonen	 av	
funksjoner	i	Rømskog.
I	 all	 hovedsak	 vil	 denne	 strukturen	 opprettholdes,	 og	 denne	 planen	
legger	ikke	opp	til	å	ta	aktive	grep	for	å	flytte	noen	av	funksjonene.	Det	
vil	 imidlertid	være	smart	å	ha	en	plan	 for	hvor	ting	bør	 lokaliseres,	hvis	
spørsmålet	kommer	opp	uavhengig	av	denne	planen.


Det	er	hovedsakelig	to	funksjoner	som	vil	være	hensiktsmessig	å	revurdere	
i	den	videre	utviklingen	av	Rømskog:


-	 Butikken	kan	med	fordel	flyttes	til	kommunetoppen	for	å	bidra	til		
	 å	styrke	bygdesenter-funksjonen	
-	 Kommunens	industriområde	er	i	konflikt	med	boligområder		
	 på	grunn	av	støy,	og	det	foreslås	at	støyende	virksomhet	i	fremtid	
	 en	lokaliseres	annensteds.


Det er viktig å igjen presisere at denne planen ikke legger opp til flytting 
av disse funksjonene, men vil vurdere annen plassering for fremtidige 
etableringer.


Videre	legger	denne	planen	opp	til	bygdesenterutvikling	og	boligfortetting	
ved	 kommunetoppen	 og	 i	 forlengelsen	 mot	 Bråten	 i	 nord	 og	 mot	
Sundtangen/Bøsanden	sydover	(se	illustrasjon	2).	Området	på	Skjønhaug	
ansees	som	spesielt	interessant	for	utvikling	av	bygde-tun	og	kollektivbruk	
av	 øko-landsby-karaktér.	 Dette	 er	 i	 kartdiagrammet	 omtalt	 som	 «steds-
typiske»	 boliger.	 Anleggsområdet	 ved	 Kopperudsetra	 er	 upåvirket	 av	
planen,	men	det	bør	vurderes	å	anlegge	vegetasjonsskjerm	eller	liknende	
forskjønning	mot	veien,	da	dette	er	innkjøringa	til	hotellet	og	er	viktig	for	
besøkendes	førsteinntrykk	av	Rømskog.	


Denne	 arealstrategien	 er	 ment	 som	 veiledende	 for	 utarbeidelsen	 av	
kommuneplanens	 arealdel.	 Illustrasjon	 3	 viser	 en	 anslagsvis	 avgrensing	
av	tettbebyggelsen	i	Rømskog.	Dette	innebærer	også	at	arealene	utenfor	
avgrensingen	i	større	grad	skjermes.
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Fritidsbebyggelse
Kommunen	er	en	populær	hyttekommune,	og	opplever	pågang	på	dette	
området.	Hyttemarkedet	representerer	et	stort	økonomisk	potensiale	for	
kommunen	 så	 vel	 som	 lokale	utviklere,	 entreprenører	og	handelsstand.	
Det	bidrar	også	til	økt	aktivitet	i	kommunesenteret.	I	tillegg	bidrar	hyttebe-
folkningen	med	positiv	omdømmebygging	og	fungerer	som	ambassadører	
for	Rømskog	i	sine	hjemkommuner.	Rømskog	ønsker	seg	mer	hyttebebyg-
gelse,	og	det	er	ønskelig	at	denne	i	størst	mulig	grad	er	med	på	å	aktivisere	
bygda.	Tilknytning	til	vassdraget	ansees	som	avgjørende	for	at	hyttebebyg-
gelsen	skal	være	attraktiv	nok	til	å	tiltrekke	seg	de	utviklerne	og	kjøperne	
som	er	kvalitetsbevisste.	Kommunen	ønsker	imidlertid	å	avgrense	hytte-
bebyggelsen	til	den	nordlige	delen	av	Rømsjøen,	og	å	holde	boligområder	
og	hytteområder	adskilt	da	disse	to	bo-formene	har	forskjellig	«takt»	og	
behov.	Utbygging	og	planlegging	av	nye	hytteområder	skal	til	enhver	tid	
balanseres	 i	 forhold	 reell	 etterspørsel	 og	 avveies	 mot	 mulige	 negative	
konsekvenser	for	kommunens	tjenestetilbud,	eksempelvis	press	på	hjem-
mesykepleietjeneste.


Scenarier
I	henhold	til	planprogram	for	denne	kommuneplanen	skal	det	utarbeides	
scenarier	for	utviklingen	av	Rømskog.	I	høringsperioden	for	planprogram-
met	kom	det	 innspill	 fra	Fylkesmannen	 i	Østfold	om	at	disse	scenariene	
burde	drøfte	kommunereform	og	hvilke	kommuner	Rømskog	vil	henvende	
seg	til	i	dette	arbeidet.	Arbeidet	med	kommunereform	pågår	i	samarbeid	
med	Fylkesmannen.	Scenario-arbeidet	er	i	sin	helhet	flyttet	over	til	denne	
prosessen,	men	scenariene,	som	kommunestyret	har	vedtatt	skal	utredes,	
oppsummeres	her:


a)	Rømskog	som	fortsatt	egen	kommune	med	nødvendig	interkommunalt					
samarbeid	
b)	Kommunesammenslåing	med	grensekommune/Indre	Østfold	
c)	Kommunesammenslåing	med	Aurskog-Høland/Nedre	Romerike	
d)	Evt	andre	løsninger	


Denne	kommuneplanen	er	relevant	uavhengig	av	valg	av	utviklingsretning,	
da	den	i	hovedsak	legger	vekt	på	utviklingen	av	Rømskog	som	lokalsam-
funn,	og	i	mindre	grad	drøfter	kommunens	organisasjonsform.


Ungdomsmedvirkning
Ungdomsmøte	ble	gjennomført	ved	Ungdomsfabrikken	i	høringsperioden.	
Her	refereres	noen	av	innspillene	fra	ungdommen:


Hva	er	det	beste	med	å	bo	i	Rømskog?
-	 Kort	vei	til	Sverige
-	 Fellesskapet
-	 Opplegg/aktiviteter	for	ungdom
-	 At	ungdom	får	lov	til	å	engasjere	seg	i	Rømskogs	fremtid
-	 Spa-hotellet
-	 Bra	ungdom
-	 Bra	friluftsmuligheter
-	 Kørre-festivalen	(Kurøen)
-	 Motocross
-	 Fin	skole
-	 Natur


Hva	skal	til	for	at	vi	skal	bo	her	om	10	år?
-	 Fortsatt	egen	kommune	(gjentatt	av	flere)
-	 Passe	bedre	på	naturen	(gjentatt	av	flere)
-	 Større	barnehage
-	 Godteributikk	/	større	butikk
-	 Kvikk-lunsj	fabrikk
-	 Større	cross-bane
-	 Mulighet	til	skole	og	barnehage
-	 Shopping-senter
-	 At	det	fortsatt	er	godt	fellesskap
-	 At	det	er	et	trygt	sted	å	bo
-	 Kørre-festivalen	(Kurøen)
-	 Arbeidsplasser


Veien videre
Kommuneplanens	arealdel	er	påbegynt,	og	det	tas	sikte	på	å	vedta	denne	
i	løpet	av	2016.
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Sist revidert 31.5.2015


Aktør Innspill Kommentar


1 Østfoldhelsa Savner tydelig planhorisont       


Kommuneplaner har 


tidshorisont på 10-15 år, og 


dette er også perspektivet 


for denne planen.


2 Østfoldhelsa


Hadde vært en forbedring om planen anga rammer og føringer 


for kommunedelplaner og økonomi/handlingsplan for perioden 


2016-2019


Behov for 


kommunedelplaner 


avklares i planstrategi. Det 


skal utarbeides 


handlingsplan knyttet til 


kommuneplanen. Uavklart 


om dette gjøres som del av 


Økonomiplan eller som 


selvstendig dokument.


3 Østfoldhelsa
Kommunens årsmelding/resultatvurdering kan tas inn i 


kommunens helhetlige plan og styringssystem.
Tas til orientering


Sammendrag av innkomne uttalelser og innpill ved høring og offentlig ettersyn av forslag til kommuneplan for Aremark - samfunnsdelen 







4 Østfoldhelsa
Ønsker at plandokumentet henviser til regionale planer og 


føringer som f.eks. Regional plan for folkehelse.


Er vurdert, men utelatt 


fordi plandokumentet ville 


blitt svært stort og 


krevende å lese. Ønsket har 


vært en kompakt plan, og 


da har vi unngått 


henvisninger.


5 Østfoldhelsa
Kommunens helseoversikt bør gjøres tilgjengelig på kommunens 


websider.
Tas til etteretning


6 Østfold fylkeskommune Hovedsakelig positiv tilbakemelding Tas til orientering


7 Østfold fylkeskommune


"Slik gjør vi det"-oppsummeringen bør peke frem til utarbeidelse 


av handlingsdel. Handlingsdelen bør vurderes integrert med 


økonomiplanens handlingsprogram


Tas til etterretning


8 Østfold fylkeskommune


Bør vurderes om det skal komme tydeligere frem at 


samfunnsdelen skal gi rammer og føringer for arbeidet med 


kommunedelplaner og økonomi/handlingsplan for 2016/2019 og 


kommuneplanens arealdel.


Tas til orientering


9 Østfold fylkeskommune
Savner mål for vannmiljø og beskrivelse av kommunens innsats i 


forhold til Haldenvassdraget.
Tas til orientering


10 Østfold fylkeskommune


Gir henvisning til endring i energilovforskriften fra 1.jan 2015, og 


veileder som peker hvilke problemstillinger knyttet til småskala 


vindkraftanlegg som bør avklares i kommuneplanens arealdel.


Tas til etterretning







11 Østfold fylkeskommune
Ønsker at plandokumentet henviser til regionale planer og 


føringer som f.eks. Regional plan for folkehelse.


Er vurdert, men utelatt 


fordi plandokumentet ville 


blitt svært stort og 


krevende å lese. Ønsket har 


vært en kompakt plan, og 


da har vi unngått 


henvisninger.


12 Østfold fylkeskommune
Kommunens helseoversikt bør gjøres tilgjengelig på kommunens 


websider.
Tas til etteretning


13 Østfold fylkeskommune


Peker på at fylkesplanens delmål for verdiskapning er 


næringsutvikling, kompetanseutvikling, levende bygder og 


infrastruktur. Mener planen treffer godt på dette.


Tas til orientering


14 Østfold fylkeskommune


Arealstrategi: Støtter en overordnet strategi som sier at 


kommunen kan tenke liberalt i avgrensede områder, og at disse 


områdene er de som allerede har bebyggelse og infrastruktur. 


Mener det likevel må gjøres vurderinger innenfor områdene for å 


unngå å forringe gode kvaliteter.


Tas til etteretning


15 Østfold fylkeskommune


For å nå målene man setter seg i samfunnsdelen vil ikke 


Fylkesrådmannen anbefale spredt utbygging i stort omfang. Tas til orientering


16 Østfold fylkeskommune


Fylkeskonservatoren ber om at Heldenvassdraget får større plass i 


planen, og påpeker at det da vil være enklere å søke om midler 


knytta til kulturminneværnet.


Tas til orientering


17 Østfold fylkeskommune


Gjør oppmerksom på at Riksantikvaren betegner vassdraget som 


et kulturhistorisk landskap av nasjonal interesse. Nær 


Aremarksjoen finnes en rekke boplasser fra stenalder. Bør 


presiseres at fritidsbebyggelse ikke skal forringe kulturminner og 


landskapsopplevelsen i og omkring vassdraget.


Tas til orientering







18 Statens Vegvesen


Mener at utbygging av boliger og samfunnsfunksjoner bør samles 


på en side av fylkesvegen.


Tas til orientering, men er 


uenig i at veien skal være så 


styrende faktor for 


stedsutviklinga.


19 Statens Vegvesen
Påpeker at spredning av bebyggelse og lav utnyttelsesgrad er dyrt 


og krevende å drive. Tas til orientering


20 Statens Vegvesen
Påpeker at tilrettelegging for sykkel og gange er bra, men at 


restritive tiltak for å redusere biltrafikken også bør vurderes.


Tas til orientering. 


Restriktive tiltak for bilisme 


vil være vanskelig i små 


kommuner med spredt 


bebyggelse.


21 Fylkesmannen i Østfold
Mener at mål og ambisjoner er på et realistisk nivå, og at dette gir 


grunnlag for realistiske handlingsplaner.
Tas til orientering


22 Fylkesmannen i Østfold


Hadde ønsket at plansamarbeidet mellom de tre kommunene 


hadde vært rettet mer mot kommunereform. Mener det likevel 


er fornuftig at kommunene har en egen samfunnsdel som 


grunnlag for evt. ny, større kommune.


Tas til orientering. Viser til 


egne prosesser for 


kommunereform.


23 Fylkesmannen i Østfold Fornøyd med at det vises en nøktern holdning til vekst. Tas til orientering


24 Fylkesmannen i Østfold


Reiseavstander: Mener fortetting og varierte boligtyper må ses i 


sammenheng med transportløsninger for å ikke øke behovet for 


privatbilisme. Peker også på bedre tilbud og fellesløsninger for 


pendlere som ledd i dette.


Tas til orientering


25 Fylkesmannen i Østfold
Helse: Viktig at kommunen i oppsummeringen drøfter de viktigste 


temaene fra kommunens folkehelseoversikt for 2014.
Tas til orientering


26 Fylkesmannen i Østfold
Næring: Peker på at regionalpark haldenkanalen gis lite 


oppmerksomhet i planene.
Tas til orientering


27 Fylkesmannen i Østfold


Hyttebygging: Enige i strategien om at det bør avsettes egne 


avgrensede områder slik at vassdragene og de beste områdene 


for friluftsliv blir uberørt.


Tas til orientering







28 Fylkesmannen i Østfold


Landbruk og dyrka mark: Positivt at landbruksnæringa er vektlagt 


og at man ønsker å spisse sin næringssatsning mot landbruket. 


Minner om Inn på tunet og Grønt arbeid (NAV).


Tas til orientering


29 Fylkesmannen i Østfold


Spredt utbygging: Mener at 100m-beltet langs vassdrag er 


uaktuelt for spredt utbygging av hensyn til vassdragslandskapet. 


Sier videre at spredt utbygging etter FMØ`s syn ikke bør være en 


egen utbyggingsform, men en "ventil" for et fåtall boliger som av 


forskjellige hensyn ikke er ønskelig å oppføre i tettbygde og 


regulerte områder.


Tas til etterretning


30 Fylkesmannen i Østfold


Arealbruk: Minner om at det i fylkesplan for Østfold forutsettes 


reduksjon i arealbruken i Indre Østfold og at nye arealer for 


utbygging ikke skal legges inn i den første kommuneplanperioden. 


Minner også om at det skal defineres en langsiktig grense for 


bebyggelse, men påpeker at også arealene innefor denne må 


vurderes nøye og at det ikke uten videre er fritt frem for å bygge 


ut innenfor grensen.


Tas til etterretning


31 Fylkesmannen i Østfold


På grunn av mulige endringer i kommunestruktur hevder FMØ at 


det kan være klokt å vente med å bestemme en arealbruk for 


neste 12 års periode, til kommunestruktur er nærmere avklart. En 


effekt av større kommuner vil kunne være et bredere samarbeid 


om arealbruken.


Tas til orientering


32 Fylkesmannen i Østfold
Mener at å prioritere å bygge i sentrumsområdene vil gi best 


villkår for vekst.
Tas til orientering


33 Fylkesmannen i Østfold
Samtidig som man satser på basisnæringer og hyttebygging må 


man sikre områdets naturkvaliteter.
Tas til orientering







34 Fylkesmannen i Østfold


Minner om at det skal utarbeides en handlingsdel. Mener at 


handlingsdel ikke nødvendigvis blir best ved å samkjøres med 


økonomiplan, fordi en slik samordning lett kan bli tradisjonell 


budsjettplanlegging uten sammenheng med den strategiske 


planleggingen som kommuneplanen skal ha etter plan og 


bygningsloven.


Tas til orientering


35 Rømskog Arbeiderparti
I kapittel 1, Kompetanse, tredje avsnitt bør flere skoler være med, 


f.eks. VGS i Askim og på Bjørkelangen, HiØ i Halden.
Tas til etterretning


36 Rømskog Arbeiderparti
Skepsis til ideen om å selge skog som "Røm-skog", og presiserer 


at det ikke er snakk om å selge skog, men tømmer.


Tas til etterretning. Det er 


snakk om å selge tømmer, 


ikke skog, og begrepet 


"Røm-skog" er ment som et 


innspill til hvordan å 


markedsføre produkt og 


sted i samme pakke.


37 Rømskog Arbeiderparti
Kapittel 3, Kollektivtrafikk. Det bør jobbes for å opprette fast 


pendlerbuss til Bjørkelangen.
Tas til etterretning


38 Rømskog Arbeiderparti


Oppsummeringen i kapittel 3, hvor det sies at man skal legge opp 


til kompakt bebyggelsesstruktur i hovedsak. Det bør legges til at 


man også skal beholde muligheten til å bygge spredt.


Dette er omtalt flere steder 


i planen. Hovedstrategien i 


planen er kompakt 


bebyggelssestruktur, og 


spredt boligbygging står i 


direkte kontrast til dette. 


Kommunen skal ikke miste 


sin mulighet til å bygge 


spredt dersom noen ønsker 


det, men det er ikke 


hovedstrategien slik planen 


er lagt opp nå.







39 Rømskog Arbeiderparti
Kapittel 6, Arealstrategi, side to, høyre spalte. Antar skrivefeil; 


Myrvollbråten, skal vel være Halvardsbråten eller bare Bråten.
Tas til etterretning


40 Rømskog Arbeiderparti


Siste side, under "fritidsbebyggelse". Stiller spørsmål ved om det 


er ønskelig å ikke ha hyttebygging andre steder enn i den nordlige 


delen av Rømsjøen.


Forslaget går ut på å være 


liberal i områder som 


allerede er tatt i bruk og 


mer tilbakeholden på 


arealer som er uberørte. 


Mulig det er en for streng 


tilnærming.


Rømskog Senterparti


Kommentar til kapittel 1: Stiller spørsmål ved om det er nok 


tilgjengelig areal på kommunetoppen til å utvikle den som 


bygdesentrum i hht. planen.


Tas til etterretning. Bør ha 


betydning for 


handlingsdelen når den skal 


lages; erhverv?


Rømskog Senterparti
Boattraktivitet; viktig med utbygging av ulike boligtyper, men det 


må være markedsstyrt. Kommunens oppgave er å legge til rette.
Tas til etterretning


Rømskog Senterparti
Næringsutvikling; peker på fire essensielle faktorer; Infrastruktur, 


fiber, strøm og vei.
Tas til orientering


Rømskog Senterparti


Kapittel 2: Peker på integrering som viktig, og at "alle kjenner 


alle"-samfunnet ikke må få lov til å bli et problem mht. 


stigmatisering. Ønsker å innføre "Hjertevekst" på flere plan i 


kommunen, ikke bare barnehage og skole.


Tas til orientering


Rømskog Senterparti
Presiserer viktigheten av av å styrke ungdomstilbudet for gruppen 


13-20 år.
Tas til etterretning







Rømskog Senterparti
Peker på at sykkel hovedsakelig vil være et mosjonsalternativ i 


Rømskog.


Tas til orientering. Likevel 


vil sykkel være et viktig 


transportmiddel for intern 


transport innenfor Rømskog 


og internt i boligområder 


for de under 18. Dette er 


viktig å tilrettelegge for.


Rømskog Senterparti
Foreslår kollektivkonsept med taxi-for-buss-løsning, liknende "ut 


for 15". 


Dette eksisterer til dels, 


under navnet Flexx. 


Rømskog Senterparti
Ønsker at investeringer i VA skal sikre kapasitet nok og gi 


mulighet for spredt boligbygging.


Planen åpner for spredt 


boligbygging, men dette vil 


tilbys primært som en 


"ventil" for de som ikke 


ønsker å bo i tilknytning til 


tettstedssenter. Spredt 


boligbygging er ikke et 


satsningsområde i planen, 


snarere tvert imot. Det er 


imidlertid heller ikke noe i 


planen som "stenger" for å 


bygge spredt. Å bygge et VA-


nett som legger opp til 


spredt boligbygging vil være 


krevende og lite 


hensiktsmessig. At VA-


nettet må ha god kapasitet 


er viktig.







Rømskog Senterparti


Under kapittelet "folkehelse" bør det refereres til "hjertevekst"-


prosjektet, og at eldresenterets sentrale beliggenhet legger opp 


til at man kan stikke innom.


Tas til etterretning


Rømskog Senterparti
Påpeker at Rømskog er gode på eldreomsorg. Nå må man også bli 


tilsvarende god på oppvekst.
Tas til etterretning


Rømskog Senterparti
Oppsummering, kap. 4: Foreslår å stryke punktet om å legge opp 


til kompakt bebyggelsesstruktur med ett sentrum.


Tas til etterretning. Dette er 


det viktigste og mest 


konkrete virkemiddelet i 


planen, og det vil være lite 


hensiktsmessig å ta det ut.


Rømskog Senterparti


Kap. 5: Ønsker å jobbe for å heve terskelen for krav om anbud 


ved offentlige anskaffelser. Det vil gi kommunen større 


handlingsrom.


Ligger utenfor planens 


virkeområde.


Rømskog Senterparti
Kap. 6: Det må jobbes for å overføre mer avgjørelse av myndighet 


i fht. plan og buygningsloven over på kommunalt plan.


Ligger utenfor planens 


virkeområde.


Rømskog Senterparti


Under "Fritidsbebyggelse" påpekes det at eventuelle nye områder 


for hyttebygging må vurderes ift. etterspørsel og hvilke 


konsekvenser det vil få for kommunale tjenester.


Tas til etterretning.


Barnerepresentant i Rømskog


Fritidsklubben: Ungdomstrinnet i skolen er på Bjørkelangen, og 


ungdommene har naturlig tilknytning til miljøet der. Foreslår å 


sette inn ressurser på en skyss-ordning til ungdomsklubber der.


Tas til etterretning.


Barnerepresentant i Rømskog


Planen legger vekt på kommunetoppen som kommunesentrum 


for videre utvikling. Påpeker at det er mange arealer der som 


brukes av barn hver dag, og at det er viktig å bevare disse 


arealene.


Tas til etterretning.


Barnerepresentant i Rømskog


Kommunen er med på "sjumilssteget" og interkommunalt 


samarbeid om tidlig innsats. Arbeidet som nå pågår for å forbedre 


metoder og tverrfaglighet bør oppmuntres og styrkes - og stilles 


krav til.


Tas til etterretning.
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OBS! Foreløpig, administrativ 


uttalelse. Vedtak fattes 4. juni 


2015 og ettersendes.
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Noe justert i plandokumentet


Presisert t i plandokumentet
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Lagt inn i planen


Presisert i planen
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Lagt til at kommunen ikke bare skal 


bidra til å synliggjøre, men også 


jobbe for å videreutvikle tilbudet.


Ingen







Presisert i planen


Innarbeidet i planen
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Brev til Ordføreren fra ungdommen i Rømskog 
 
Vi har hatt et lite møte på ungdomsfabrikken og diskutert hva vi liker i Rømskog, hva som 
bør være her i fremtiden, og hvor vi ønsker å møte deg og andre beslutningstagere. Vi vil 
gjerne dele dette med deg. 


 
Hva er det beste med å bo i Rømskog? 


- Nesten i Sverige, kort vei til billig godis 


- Fellesskapet 


- Opplegg/aktiviteter for ungdom 


- At ungdom får lov til å engasjere seg i Rømskogs fremtid 


- Spa-hotellet 


- Bra ungdom 


- Bra friluftsmuligheter 


- Muligheter til aktiviteter 


- Kørre-festivalen (Kurøen, red. anm.) 


- Godt fellesskap 


- Motocross 


- Fritidsmuligheter 


- Fin skole 


- Natur 


 
Hva skal til for at vi skal bo her om 10 år? 


- Fortsatt egen kommune (gjentatt av flere) 


- Passe bedre på natur`n 


- Større barnehage 


- Godteributikk / større butikk 


- Gamestop 


- Kvikk-lunsj fabrikk 


- Større cross-bane 


- Mulighet til skole og barnehage 


- At naturen er passa godt på 


- Shopping-senter 


- At det fortsatt er godt fellesskap 


- At det er et trygt sted å bo 


- Kørre-festivalen (Kurøen, red. anm.) 


- Arbeidsplasser 


 







Hvor vil dere helst møte ordføreren? 
- Skolen 


- Ungdomsfabrikken 


- Bussen 


- Kontoret 


- Café (Ordføreren spanderer) 


- Butikken 


- Crossbanen 


- Huset hennes 


- Klubb 


- Instagram 
 










